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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicalistii din Sanatate acuza Guvernul ca prin OUG 114 pune in pericol asigurarea asistentei medicale 
Federatia Solidaritatea Sanitara atrage atentia ca legea salarizarii si modificarile aduse prin OUG 114/2018 pun in 
pericol posibilitatea de asigurare a continuitatii asistentei medicale. 
Sindicalistii sustin ca sistemul este atacat simultan din mai multe directii, respectiv reducerea diferitor sporuri si 
blocarea tarifului orar al garzilor. 
"Semnalul cel mai vizibil al acestui pericol il constituie protestele spontane ale salariatilor care se desfasoara in 
aceasta perioada in diferite spitale din tara, ele avand ca tema principala scaderea veniturilor determinata in 
primul rand de reducerea drastica a recompenselor salariale menite sa cointereseze salariatii in asigurarea 
continuitatii asistentei medicale. 
Aceasta este principala nemultumire a salariatilor de la spitalele din Tulcea, Neamt, Pascani, Sighetu Marmatiei si 
a celor din spitalele in care estimam ca se vor ivi in continuare proteste spontane", au transmis, miercuri, 
reprezentantii Federatiei Solidaritatea Sanitara. 
OUG 114 taie si in Sanatate - Medicii si asistentele pierd pana la o mie de lei pe luna 
Cum si cat se reduc sporurile 
Potrivit acestora, continuitatea asistentei medicale este atacata din mai multe directii simultan. In primul rand, 
este vorba despre reducerea sporului pentru activitatea desfasurata in zilele de sarbatori legale si cele de repaus 
saptamanal. 
"Introducerea indemnizatiei de hrana in suma sporurilor si specificul unitatilor publice de sanatate (majoritatea 
sectiilor si compartimentelor acestora fiind prinse in mecanismul de asigurare a continuitatii) au condus la situatia 
actuala in care acest spor tinde catre desfiintare (catre limita lui minima de 1%) in multe unitati. 
Mentionam ca posibilitatea de desfiintare de facto a acestui spor a fost creata in mod intentionat de guvernanti 
prin modificarea operata in legea salarizarii (fata de Codul Muncii): trecerea de la un spor de 100% la un spor de 
pana la 100%", au transmis sindicalistii. 
In plus, este vorba despre reducerea sporului de tura. 
"OUG 114/2018 stabileste ca acesta nu se acorda prin raportare la salariul de baza actual, ci prin raportare la 
salariul anterior, respectiv cel aplicabil la 1 ianuarie 2018. 
In conditiile in care marimea procentuala a sporului de tura, stabilita prin lege, este de 15%, blocarea lui la nivelul 
lunii ianuarie 2018 inseamna, de fapt, reducerea lui la cca. 10% din salariul de baza actual. 
Cu alte cuvinte, prin OUG 114/2018 Guvernul le-a furat salariatilor care efectueaza ture cca. 5 puncte 
procentuale din valoarea sporului de tura, adica cca. 33% din el", mai spun sindicalistii. 
Plafonarea tarifului de garda 
Acestia vorbesc si despre blocarea tarifului orar al garzilor medicilor la nivelul din luna ianuarie 2018. 
"Acest efect deriva din interpretarea incorecta data legii de Guvern, el accentuand tendinta de a afecta 
mecanismele salariale menite sa sustina (prin stimulare) continuitatea asistentei medicale in unitatile sanitare 
publice. 
Prin aceasta masura Guvernul intoarce de fapt medicii la situatia din prima parte a anului 2016, cand activitatea 
din garzile suplimentare era platita cu mult mai putin decat cea desfasurata la norma de baza", mai spun 
sindicalistii. 
Federatia Solidaritatea Sanitara cere Guvernului sa demareze urgent negocierile pentru remedierea acestei 
situatii, reluandu-i solicitarea de-a aplica, prin OUG, cele doua solutii cumulative: mutarea cheltuielilor cu 
indemnizatia de hrana in suma salariilor de baza si scoaterea sporului pentru activitatea desfasurata in zilele de 
sarbatori legale si cele de repaus saptamanal din categoria celor aferente limitei de 30%. 
"Acest pachet de solutii este in acord cu interesele publice, inlaturand riscurile care ameninta capacitatea de 
asigurarea a continuitatii asistentei medicale, si satisface in acelasi timp drepturile fundamentale ale salariatilor 
care, prin sacrificiile pe care le fac in detrimentul vietii personale, participa la asigurarea continuitatii asistentei 
medicale in unitatile sanitare publice", adauga sursa citata. 
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(Sursa: ziare.com) 
 

 Guvernul cedează în fața taximetriștilor: este de ACORD să dea OUG care ELIMINĂ aplicații de tip Uber de pe 
piață 
Ordonanţa de urgenţă pentru modificarea Legii taximetriei a fost pregătită şi se va da săptămâna viitoare, a 
declarat, pentru AGERPRES, preşedintele Confederaţiei Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România 
(COTAR), Vasile Ştefănescu. 
O delegaţie a COTAR s-a întâlnit, miercuri, la Ministerul Finanţelor, cu ministrul de resort, Eugen Teodorovici, şi cu 
ministrul interimar al Transporturilor, Rovana Plumb, în urma protestului taximetriştilor, din Piaţa Victoriei.  
''Am avut discuţii cu domnul ministru Teodorovici şi cu doamna ministru Rovana Plumb. S-a pus la punct 
ordonanţa de urgenţă pentru săptămâna viitoare, care se va da. Este singura dată când suntem puţin mai 
optimişti că se va da această ordonanţă săptămâna viitoare", a spus Ştefănescu.  
Peste 1.600 de taximetrişti au protestat miercuri timp de patru ore în Piaţa Victoriei, solicitând modificarea Legii 
taximetriei, astfel încât să poată fi sancţionaţi cei care desfăşoară fără autorizaţie transport public de persoane şi 
în special transport în regim taxi.  
"Dorim ca Guvernul României să promoveze ordonanţă de urgenţă pentru modificarea Legii 38 (Legea 38/2003 
privind transportul în regim de taxi şi în regim de închiriere - n. r.), modificare care se referă la posibilitatea de a 
sancţiona pe cei care execută transport public de persoane şi în special transport în regim taxi, fără autorizaţie. În 
acest moment, ei nu pot fi sancţionaţi din cauza faptului că există în lege sintagma 'în mod repetat' şi trebuie 
dovedit acest caracter de repetabilitate", a declarat, miercuri, pentru AGERPRES, Bogdan Dincă, preşedintele 
COTAR Bucureşti.  
Potrivit acestuia, în faţa Palatului Victoria se află între 1.500 şi 1.700 de maşini, iar un nou protest, de mai mare 
amploare, se anunţă pentru 27 - 28 februarie, în cazul în care nu se rezolvă cererile taximetriştilor.  
COTAR a anunţat marţi că va protesta miercuri, între orele 9:00-15:00, în faţa Guvernului, cu 2.000 de maşini, din 
cauza lipsei de reacţie a autorităţilor faţă de cerinţele transportatorilor autorizaţi care îşi desfăşoară activitatea 
legal. Proteste similare au fost organizate şi în alte oraşe din ţară, unde aceste acţiuni au fost autorizate.  
"Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România reia protestele de stradă, împotriva lipsei 
de reacţie a Guvernului faţă de cerinţele transportatorilor autorizaţi care îşi desfăşoară activitatea legal", se 
menţionează într-un comunicat al confederaţiei.  
Preşedintele COTAR, Vasile Ştefănescu, a susţinut că mitingul transportatorilor nu este unul politic, ci 
intenţionează să atragă încă o dată atenţia Guvernului României că trebuia să scoată din Legea Taximetriei 
sintagma "în mod repetat", introdusă în 2015 de fostul ministru al Transporturilor Lucian Şova.  
"Nu este un miting politic. Ieşim din nou în stradă, pentru a mai atrage încă o dată atenţia Guvernului României că 
trebuia să scoată de mult timp din Legea Taximetriei sintagma 'în mod repetat', introdusă în 2015 de fostul 
parlamentar Lucian Şova, devenit ulterior ministru al Transporturilor şi demis recent. Am cerut de nenumărate ori 
eliminarea acelei sintagme din lege care a fost introdusă pentru a împiedica autorităţile care ar putea stopa 
pirateria din transporturi. Ieşim în stradă pentru că nu se respectă Hotărârea Curţii Europene de Justiţie, care a 
decis că aplicaţiile care fac transport de persoane neautorizat sunt transportatori, nu prestatori de servicii online. 
Nu cerem bani, nu cerem nimic altceva decât să se respecte legea. Sunt peste 100.000 de persoane neautorizate 
care funcţionează în România, iar UBER, Taxi Fy, Bla Bla Car şi Clever Go circulă fără probleme, dau comenzi, 
încasează bani, sfidând legislaţia pentru transporturi şi taximetrie, pe care noi o respectăm", a spus acesta.  
Transportatorii autorizaţi cer Guvernului să rezolve cu celeritate această situaţie şi să excludă falşii transportatori 
de pe drumurile României, aşa cum sunt excluşi falşii medici, falşii preoţi sau falşii avocaţi, deoarece şi 
taximetriştii fără licenţă şi fără autorizaţie sunt falşi transportatori de persoane.  
COTAR este o organizaţie reprezentativă la nivel naţional, care are ca membri federaţii şi asociaţii din rândul 
transportatorilor de persoane, transportatorilor în regim de taxi şi închiriere, şcolilor de conducători auto.  
Conform unui comunicat al Primăriei Capitalei, primarul general, Gabriela Firea, solicită Guvernului să continue în 
mod constructiv dialogul cu transportatorii, pentru evitarea blocării traficului în Bucureşti, după ce aceştia au 
cerut aprobare pentru desfăşurarea unui miting de protest în Piaţa Victoriei.  
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"Confederaţia Transportatorilor Autorizaţi din România (COTAR) a solicitat Primăriei Capitalei aprobarea 
desfăşurării unui miting de protest în Piaţa Victoriei, în zilele de 13, 14, 27 şi 28 februarie, în intervalul 9:00 - 
15:00. Transportatorii acuză Guvernul că refuză să actualizeze Legea taximetriei (nr. 38, actualizată în 2017), în 
sensul eliminării concurenţei neloiale practicate de platformele de tip Uber. La solicitarea expresă a 
reprezentanţilor Primăriei Capitalei, organizatorii protestului au fost de acord să limiteze durata acestuia la câteva 
ore în data de 13 februarie şi să renunţe la cel din data de 14 februarie, solicitat iniţial, dar au precizat că, dacă 
revendicările lor nu vor fi soluţionate în urma acţiunii de mâine, la sfârşitul lunii vor reveni cu autovehiculele din 
dotare pentru a continua protestul", se spune în comunicat.  
Firea solicită Guvernului şi premierului Viorica Dăncilă găsirea "unei căi rezonabile de dialog" cu transportatorii 
pentru a preîntâmpina astfel de acţiuni de protest care vor paraliza traficul în toată zona centrală a Bucureştiului. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 BUGET 2019. Contre în Parlament: Ministrul de Finanţe a prezentat 10 puncte din proiectul de buget/ USR: 
Nici nu credeţi în previziunile pe care ni le citaţi/ REPLICA lui Teodorovici 
Eugen Teodorovici a prezentat, în plenul reunit al Parlamentului, în 10 puncte bugetul de stat pentru 2019, printre 
acestea numârându-se investiţiile, creşterea veniturilor şi măsuri pentru sprijinirea localităţilor. Ministru de 
Finanţe a acuzat Opoziţia că foloseşte bugetul ca peinstrument politic. 
Teodorovici: Este mai uşor să comentezi 10 idei bune decât să emiţi una singură 
Eugen Teodorovici a criticat partidele de Opoziţie, la dezbaterea bugetului, în plenul reunit al Parlamentului de 
miercuri, precizând că este mai uşor să comentezi zece idei bune, decât să emită măcar o singură propunere 
adecvată. 
„Ceea ce spun se şi întâmplă şi nu am nici talentul, nici dorinţa şi nici impertinenţa să mint vreodată atunci când 
vorbesc de cifre, măsuri în care cred cu tărie şi mai ales efectele pe care le vor produce pentru această ţară, 
pentru fiecare român în parte. Este o bătaie de joc pe care dumneavoastră o faceţi în mod zilnic de la această 
tribună în spaţiul on line unde vă place să fiţi foarte prezenţi şi este un lucru foarte bun, dar fără a vă gândi o clipă 
la cel care urmăreşte ceea ce dumneavoastră trimiteţi în mod inconştient ca informaţie falsă, cu răutate în spaţiul 
public”, a declarat Eugen Teodorovici, în plenul reunit de miercuri. 
Ministrul Finanţelor a precizat că investiţiile, în anul 2017, au fost de 26,8 miliarde de lei, în 2018 - 34,2 miliarde 
de lei cu 27,6% mai mult ca anul precedent, iar în 2019 prognoza este de 49,7 miliarde de lei, cu 45,3% mai mult 
ca anul trecut. 
"Le puteţi verifica dacă aşteptaţi un an de zile şi veţi vedea că cifrele se confirmă", a adăugat social-democratul. 
Eugen Teodorovici a adăugat că la Consiliul miniştrilor de Finanţe, de la Bruxelles, de marţi, a cerut ca în rapoarte 
să fie incluse prognozele celor care fac estimări şi execuţia fiecărui an în parte. 
„Pentru domnul Cîţu i-aş spune doar atât că prefer politicienii criticaţi pentru ceea ce fac cu bună credinţă celor 
lăudaţi pentru ceea ce fac cu rea intenţie. (...) Doamnei Turcan, ca să vedeţi că anticipam inepţiile pe care le 
spuneţi şi cu ocazia bugetului de stat, pentru unii este mult mai uşor să comentezi zece idei bune şi foarte bune 
decât să emiţi una singură şi aveţi din partea mea din dorinţa de a vă mai vedea din când în când în acest spaţiu 
pentru că trebuie să facem şi noi haz de necaz”, a spus ministrul. 
Acesta i-a spus deputatului USR Claudiu Năsui, după ce acesta a criticat bugetul pe 2019, precizând că a fost făcut 
pe „o prognoză de creştere mult prea mare”. 
”Domnul Năsui dacă mă căutaţi pe mine pe internet găsiţi anumite lucruri, zic eu şi îmi place să cred şi lucruri 
bune, dar de dumneavoastră dacă vom căuta împreună pe internet cred că aveţi un trecut de care să vă fie 
ruşine”, a replicat Teodorovici. 
Parlamentarii au dezbătut, în plenul reunit de miercuri al Camerei Deputaţilor şi Senatului pe proiectul de buget 
pe 2019. Dezbaterile vor continua joi, urmând ca votul final să fie dat vineri, tot într-un plen reunit.  
„În pofida criticilor şi a dezbaterilor prelungite în ultima perioadă, în baza datelor analizate şi validate apoi de 
către instituţiile europene şi naţionale şi a instituţiilor din perioada 2017-2028, bugetul de stat pe 2019 este 
principalul instrument al dezvoltării României. Bugetul nu este un instrument politic. Urmăresc încă de la finalul 
anului trecut aplicarea cu stricteţe de către toate partidele aflate în opoziţie a reţetei standard de campanie 
electorală. Atac permanent şi poziţie ofensivă nejustificată pe mai multe voci, contestarea tuturor măsurilor, a 
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soluţiilor sau a opiniilor, arătând că ele au numai efecte negative, care aduc consecinţe începând chiar de ieri. 
Până acum am fost criticaţi pentru că nu aveam buget, acum ne criticaţi pentur că nu ar fi bine construit. Pentru 
că ne propunem probabil prea mult”, a declarat Eugen Teodorovici, în cadrul dezbaterilor din plenul reunit al 
Parlamentului privind proiectul de buget de stat pentru anul 2019. 
Claudiu Năsui (USR) despre bugetul pe 2019: Nici nu credeţi în previziunile pe care ni le citaţi 
Deputatul USR Claudiu Năsui a declarat, că bugetul pe 2019 este făcut pe „o prognoză de creştere mult prea 
mare” şi pe nişte indici economici în care nici Puterea nu crede, precizând că au fost tăiaţi bani de la bugetul 
partidelor datorită presiunii publice. 
„Avem o prognoză de creştere mult prea mare, mult prea irealist de mare, făcută parcă politic pentru a acoperi 
toate cheltuielile pe care dvs. doriţi să le faceţi. În plus, ne mai spuneţi altă minciună – cursul euro va fi de 4,67, 
când el, şi acum, cursul BNR este la 4, 74. Şi cel mai tare lucru este că nici măcar dvs nu credeţi în indicatorii 
aceştia”, a declarat Claudiu Năsui, la dezbaterea bugetului în plenul reunit al Parlamentului. 
El a adăugat că nici Puterea nu crede în previziunile economice pe care le face. 
„Domnul Meleşcanu ne spunea că în ministerul său şi-a prevăzut o rezervă tocmai pentru că cursul nu o să fie 
chiar asta, Deci, nici dvs nu credeţi previziunile acestea pe care ni le citaţi. 
Aţi crescut mai toate cheltuielile, creşteri, şi sunt creşteri mari, dublăm trimplăm, unele bugete, chetuim banii 
oamnilor pentru că până la urmă nu sunt banii noştrii. Nu-i aşa.”, a mai spus deputatul USR. 
Năsui a mai precizat că a fost redus cu puţin bugetul alocat partidelor datorită presiunii din partea societăţii 
publice. 
Parlamentarii au dezbătut, în plenul reunit de miercuri al Camerei Deputaţilor şi Senatului pe proiectul de buget 
pe 2019. Dezbaterile vor continua joi, urmând ca votul final să fie dat vineri, tot într-un plen reunit. 
Cseke Attila: UDMR speră că acesta este ultimul an în care Parlamentul adoptă bugetul în acelaşi an 
Liderul senatorilo UDMR, Cseke Attila, a declarat, în plenul reunit de miercuri, că bugetul de stat pentru 2019 este 
unul optimist, însă Uniunea speră că acesta va fi ultimul an în care este întârziată dezbaterea şi adoptarea 
proiectului de lege. 
„UDMR speră că acesta este ultimul an în care Parlamentul este chemat să adopte bugetul de stat în anul al cărui 
buget îl discutăm. Sigur, nu este un caz singural. În ultimii 10 ani s-a mai întâmplat, şi în anii 2010, 2013 şi 2017,d 
ar ar fi bine să fie pentru ultima dată când ne prinde începutul anului cu dezbaterea bugetului de stat. UDMR a 
avut o atitudine activă în perioada anterioară acestei dezbateri parlamentare, nu am negat şi nu negăm acest 
fapt. Am avut dezbateri, întâlniri cu coaliţia de guvernământ şi Ministerul de Finanţe şi vom discuta oricând va 
exista interes din partea acestora. Scopul nostru a fost acela de a îmbunătăţi semnificativ proiectul de buget. 
Împreună cu Guvernul şi Minsiterul de Finanţe s-a reuşit acest lucru. Evident că nu există buget perfect, nicăieri în 
lume nu există resurse financiare pentru toate provocările, dar în mod cert că acesta este un proiect mai bun 
decât cel iniţial. Decizia Parlamentului de a le da direcţiilor de finanţe judeţene administrarea contribuabililor 
mijlocii, care au fost centralizaţi de Guvernul tehnrocat deja şi-a arătat părţile pozitive în încasări”, a declarat 
Cseke Attila, la dezbaterea bugetului de stat în plenul reunit de miercuri. 
El a adăugat că UDMR este mulţumit de proiectul de buget, fiind îmbunătăţit în urma discuţiilor cu coaliţa de 
guvernământ. 
„La bugetul administraţiilor publice locale formula din prioiectul bugetului constituie un avans constitent faţă de 
versiunea anterioară, cu un buget crescut pentru consiliile judeţene, cu bugete minimale prevăzute pentru acesta 
din urmă, cu un buiget crescut la nivelul ţării pentru finanţarea cheltuielilor pentru drumurile judeţene şi 
comunale.. Tot ceea ce se implementează pentru prima dată s-ar putea să aibp nevoie de ajustări ulterioare. 
Guvernul va trebui să fie flexibil şi ascultător la eventualele probleme punctuale ale autorităţilor publice locale. 
Este corectă abordarea guvernamentală şi os suţinem, ca în bugetul Transporturilor să fie alocate acele resurse 
financiare care pot fi cheltuite în anul 2019 la construcţia de autostrăzi, inclusiv la autostrada Transilvania. Tot 
atât de evident este că nu numai din alocarea de resurse se vor construi autostrăzi. Aşteptăm faptele şi realizările 
concrete. Este un buget optimist, cu câteva creşteri alocate adoptate, cu o propunere mai bună decât cel iniţial, 
dar al cărui succes depinde exclusiv de atitudinea administrărilor de linie pentru realizarea obiectivelor. UDMR vor 
decide asupra atitutidii de vot la votul final”, a completat senatorul UDMR. 
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Cseke Attila a făcut aceste precizări la dezbaterile generale din plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului pe 
proiectul de buget pe 2019. Dezbaterile vor continua joi, urmând ca votul final să fie dat vineri, în plenul reunit. 
Guvernula a adoptat, vinerea trecută, proiectul de buget. 
Teodorovici: Viziunea economică din ultimii ani a fost bine fundamentată 
Ministrul de Finanţe, Eugen Teodorovici, a declarat, miercuri, că România, pentru a ajunge economiile dezvoltate 
ale UE, trebuie să devin un actor important în regiune şi în plan european, adăugând că viziunea guvernamentală 
din ultimii ani se reflectă în creşterea economică. 
„Viziunea României pentru anul 2019 este gândită într-un context mai amplu: pe de o parte, un context 
macroeconomic european şi mondial marcat de creşterea gradului de buget, tensiuni comerciale internaţionale şi 
evetualele efecte ale ieşirii Marii Britanii din familia europeană. Avem obiective strategice cuprinse în programul 
de guvernare 2018 – 2020, unde ne-am asumat o creştere economică sustenabilă şi inclusivă, care să susţină 
dezvoltarea unei societăţi echilibrate, şi reducerea decalajelor sociale. Dorim să asigurăm cu success preşedinţia 
României la Consiuliul UE. România este deja apreciată de eficienţa şi pragmatismul cu care reuşeşte să rezolve 
dosarele aflate pe agenda europeană.”, a afirmat Eugen Teodorovici, în plenul reunit de miercuri al Parlamentului, 
unde aleşii dezbat proiectul de buget pentru 2019. 
El a punctat că România nu mai are timp de pierdut şi că economia trebuie să crească mai rapid decât celelate 
state membre ale UE. 
„Toţi trebuie să înţelegem un lucru destul de important. Pentru a ajunge economiile dezvoltate din UE, România 
trebuie să crească mai rapid decât acestea, pentru a deveni un actor important în regiune şi în plan european. 
România trebuie să se dezvolte într-un ritm alert şi sustenabil. Chiar nu mai avem timp de pierdut. Astfel, 
proiectul de buget este configurat pe o creştere economică de 5,5% prevăzută pentru 2019 şi un ritm mediu anual 
de 5,5% pe întreg orizontul de timp 2020- 2022. Această creştere este semnificativ mai mare decât cea estimată la 
nivelul UE, în condiţiile de încetinire la nivel european, care va continua şi in umrătorii doi ani, conform prognozei 
comisiei Europene. O asemenea performanţă demonstrează că viziunea economică din ultimii ani a fost bine 
fundamentată”, a punctat ministrul. 
Turcan: Bugetul Dragnea-Vâlcov este cârpit, contrazis şi amendat pe furiş. PNL va vota împotrivă 
Liderul deputaţilor PNL Raluca Turcan a anunţat, miercuri, că liberalii vor da vot „împotrivă” asupra proiectului de 
buget pentru 2019, precizând că bugetul Dragnea-Vâlcov este unul cârpit şi amendat pe furiş „în stil de interlopi 
politici” 
„Acest buget poartă semnătura unui prim-ministru care a picat toate examenele importante ale educaţiei: 
admiterea la liceu, examenul de treapta a II-a şi admiterea la facultate. Marele regres al societăţii româneşti este 
că o astfel de persoană a ajuns ulterior europarlamentar şi prim-ministru al României. PSD este la guvernare, are 
preşedinţii Camerelor, şefii comisiilor parlamentare importante, are până şi un domn Vâlcov, marele guru într-ale 
finanţelor, bugetelor şi cimitirelor. Toate aceste avantaje nu au fost însă de folos pentru a alcătui un buget 
coerent şi a dezbate în condiţii de legalitate. Iar când, ruşinos de târziu, aţi venit totuşi cu un proiect de buget, 
constatăm cu toţii că el nu are nimic de-a face cu realitatea în care trăim noi, aici, în România. Este bugetul celor 
certaţi cu Codul Penal, mai binevoitori cu infractorii din închisori decât cu românii cinstiţi. Bugetul Dragnea-Vâlcov 
este cârpit, lăudat, contrazis şi amendat pe furiş, în stil de interlopi politici. Este bugetul ”Vitamina D”, când 
România are de fapt nevoie de tratament pentru bolile cronice pe care i le-a adus guvernarea PSD – ALDE” a 
declarat Raluca Turcan, la dezbaterea de miercuri a plenului reunit al Parlamentului pe marginea bugetului. 
Ea a adăugat că proiectul de buget pe 2019 este întemeiat pe jaf. 
„Prima mare problemă a acestui proiect de buget este că porneşte de la o minciună – execuţia bugetară pe anul 
trecut. Sunt mari suspiciuni că diferenţa dintre cât aţi cheltuit şi veniturile încasate este mai mare decât cea care 
v-a ieşit din pălărie. Continuă cu o altă minciună – principalii indicatori (rata inflaţiei, creşterea economică) sunt 
manipulaţi şi deformaţi cu premeditare. Ca să creaţi iarăşi iluzia că aveţi de unde da. Îi minţiţi din nou pe cei care 
v-au dat votul şi care au constatat deja ca i-aţi înşelat. Ca să fie limpede: este un buget întemeiat pe jaf, cu preţul 
distrugerii sectoarelor care susţin din greu bugetul!”; a completat Turcan. 
Liderul deputaţilor PNL a punctat că domeniul sănătăţii reprezintă cea mai mare vulnerabilitate, iar cei de la 
Putere oferă „praf în ochi”. 
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„Din 2012, PSD tot promite opt spitale regionale. Opt. Nu le-a făcut. Nu le va face nici pe cele trei de la Iasi, 
Craiova şi Cluj în această guvernare. Cea mai clară dovadă este că PSD şi ALDE au respins, în comisii, 
amendamentele PNL care prevăd o sumă consistentă pentru proiectarea şi începerea lucrărilor la spitalele din 
Cluj, Craiova şi Iaşi. V-aţi bătut joc de fondurile europene la dispoziţie, de propunerea noastră. Restul e praf în 
ochi, demagogie şi spitale pe hârtie. Românii mor cu zile în spitale. Cazuri cutremurătoare sunt zilnic mediatizate. 
Câtă vreme refuzaţi să îmbunătăţiţi infrastructura în Sănătate, să construiţi spitale moderne şi bine dotate, 
mărirea salariilor medicilor e cu totul insuficientă”, a explicat deputatul PNL. 
Turcan a mai spus că PNL va vota împotriva proiectului de buget. 
„Doamnelor şi domnilor de la PSD-ALDE care mai aveţi o brumă de bună-credinţă, aveţi modele de dezvoltare şi 
de bună guvernare locală. Aveţi modele viabile, de succes în ridicarea calităţii vieţii în comunitate, pentru fiecare 
locuitor al ei. Nu mai trebuie să mergeţi în Occident să le luaţi. Le aveţi aici, în România. Sunt municipii mari, oraşe 
şi comune administrate de primari PNL, cu eficienţa văzută de milioane de români care le-au vizitat, şi care au 
trecut pe acolo. Aceste localităţi arată ca în Occident. De ce nu le urmaţi exemplul ? De ce îi pedepsiti tocmai pe 
ei, de ce îi pedepsiţi pe locuitorii acestor oraşe ? Nu ştiţi decât să distrugeţi şi să înşelaţi, domnule Dragnea şi 
camarila. Nu vreţi decât supunere în sărăcie şi subdezvoltare. Ajunge! Pentru toate aceste motive, PNL va vota 
împotriva acestui proiect de buget”, a conchis liderul deputaţilor PNL. 
Raluca Turcan a făcut aceste precizări la dezbaterile generale din plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului 
pe proiectul de buget pe 2019. Dezbaterile vor continua joi, urmând ca votul final să fie dat vineri, în plenul reunit. 
Ministrul de Finanţe a prezentat, în Parlament, 10 puncte din proiectul de buget 
Eugen Teodorovici a prezentat, în plenul reunit al Parlamentului, în 10 puncte bugetul de stat pentru 2019, printre 
acestea numârându-se investiţiile, creşterea veniturilor şi măsuri pentru sprijinirea localităţilor. Ministru de 
Finanţe a acuzat Opoziţia că foloseşte bugetul ca peinstrument politic. 
„În pofida criticilor şi a dezbaterilor prelungite în ultima perioadă, în baza datelor analizate şi validate apoi de 
către instituţiile europene şi naţionale şi a instituţiilor din perioada 2017-2028, bugetul de stat pe 2019 este 
principalul instrument al dezvoltării României. Bugetul nu este un instrument politic. Urmăresc încă de la finalul 
anului trecut aplicarea cu stricteţe de către toate partidele aflate în opoziţie a reţetei standard de campanie 
electorală. Atac permanent şi poziţie ofensivă nejustificată pe mai multe voci, contestarea tuturor măsurilor, a 
soluţiilor sau a opiniilor, arătând că ele au numai efecte negative, care aduc consecinţe începând chiar de ieri. 
Până acum am fost criticaţi pentru că nu aveam buget, acum ne criticaţi pentur că nu ar fi bine construit. Pentru 
că ne propunem probabil prea mult”, a declarat Eugen Teodorovici, în cadrul dezbaterilor din plenul reunit al 
Parlamentului privind proiectul de buget de stat pentru anul 2019. 
Ministrul de Finanţe a prezentat cele mai importante puncte din proiectul de buget de stat. 
„Bugetul anului 2019 porneşte de la realizări concrete, în contextul în care ca urmare a poziţiilor Guvernului 
României, adoptate în anul 2018 vom avea pentru prima oară un excedent de trei miliarde de lei aproximativ, 
adică 0.3% din PIB la bugetul de pensii şi nu mai este necesar transferul de fonduri de la bugetul de stat. Se 
demonstrează astfel că măsura trecerii contribuţiilor de la angajator la angajat a adus beneficii semnificative în 
economie şi pentru bugetul de stat şi că vocile critice nu au avut dreptate.Nivelul estimat al datoriei 
guvernamentale pentru anul 2019 este de 34.9% din PIB. Al doilea punct, bugetul anului 2019 contribuie la 
creşterea veniturilor şi bunăstării populaţiei. Salariul mediu net va fi de 3.085 de lei cu peste 85% mai mare faţă 
de anul 2016. Începând de la 1 septembrie 2019 valoarea punctului de pensie se majorează cu 15%. De 
asemenea, valoarea indemnizaţiilor sociale pentru pensionari garantată se majorează cu 10%”, a afirmat 
Teodorovici. 
El a reiterat majorarea salariului minim brut în construcţii la 3000 de lei, dar şi majorarea salariilor de bază din 
anul 2019. 
Un alt punct susţinut de Eugen Teodorovici ca fiind cuprins în bugetul de stat pentru anul 2019 reprezintă 
investiţiile în mai multe domenii. 
„Bugetul anului 2019 este un buget al dezvoltării şi al investiţiilor. Au fost majorate alocările pentru investiţii cu 
15,5 miliarde de lei faţă de anul 2018. Se vor finanţa cu precădere investiţiile în agricultură, sănătate , educaţie, 
infrastructură şi se va urmări creşterea absorbţiei fondurilor europene, atingându-se un nivel total de cheltuieli de 
investiţii de aproximativ 50 de miliarde de lei.Bugetul anului 2019 este un buget echilibrat. Ne concentrăm atât pe 
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sprijinirea poziţiilor de dezvoltare cât şi pe sprijinirea poziţiilor sociale. Românii au dreptul la servicii medicale 
comparabile cu cele oferite la nivel european. Educaţia reprezintă de asemenea un nivel prioritar. Alocăm cu 9.9 
miliarde de lei mai mult decât în anul 2018 pentru că investim în viitor. Bugetul anului 2019 îşi propune să sprijine 
mediul de afaceri şi piaţa muncii din România. Am creat şi promovat programe dedicate care conduc la creşterea 
numărului interprinderilor şi locurilor de muncă,şi care contribuie la inserţia pe piaţa muncii a persoanelor 
defavorizate, la sprijinirea şomerilor şi absolvenţilor şi la creşterea investiţiilor în tehnologii noi, inovative, de 
exemplu programul investim în copii, investim în viitor”, a mai spus Teodorovici, la dezbaterea de miercuri din 
plen. 
Ministrul de Finanţe a prezentat şi bugetul autorităţilor locale. 
„Bugetul anului 2019 susţine autorităţile publice locale. 2019 este primul an în care toate încasările din impozitul 
pe venit vor rămâne integral la bugetul local. 47.2 miliarde de lei vor fi lăsate la nivel local, cu 7 miliarde în plus 
faţă de 2018. Anul 2019 este primul an în care se iau măsuri concrete pentru sprijinirea localităţilor mai puţin 
dezvoltate şi pentru asigurarea coeziunii economice sociale. La nivel de comunăs e asigură un buget de minim 2 
milioane de lei, o alocare de 1000 de lei pe locuitor. Şapte- Bugetul anului 2019 susţine în continuare cheltuieli 
descentralizate. Continuăm să alocăm sume defalcate pe taxa de valoare adăugată pentru finanţarea 
următoarelor cheltuieli ale administraţiilor publice locale. Programul pentru şcoli, bunuri şi servicii pentru unităţi 
de învăţământ preuniversitare de stat, cheltuieli de funcţionare a căminelor de persoane vârstnice (...)”, a afirmat 
acesta. 
De asemenea, Teodorovici a afirmat că bugetul anului 2019 are o structură echilibrată a cheltuielilor. 
„Pentru îndeplinirea obiectivelor din programul de guvernare cheltuielile sunt de 368,8 miliarde de lei. Cele mai 
importante categorii sunt finanţate în mod echilibrat. Bugetul anului 2019 are venituri estimate cu 50% faţă de 
2016. Venituri estimate pentru 2019 sunt de 342,7 miliarde de lei, cu 51 % mai mari faţă de 2016.Veniturile din 
TVA vor creşte ca pondere în PIB cu 0.5 procente comparativ cu anul anterior”, a conchis social-democratul. 
Ministrul de Finanţe a făcut aceste precizări la dezbaterile generale din plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi 
Senatului pe proiectul de buget pe 2019. Dezbaterile vor continua joi, urmând ca votul final să fie dat vineri, în 
plenul reunit. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Eugen Teodorovici: Despre ROBOR şi bănci să discute doar MFP şi BNR. Discuţiile pe lângă nu îşi au rostul 
Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, a declarat, miercuri seara, că dialogul despre politica fiscală şi cea 
monetară trebuie să fie purtat doar între reprezentanţii ministerului şi cei ai Băncii centrale, iar diversele frustrări 
trebuie să fie ţinute în interior sau în cadru restrâns. 
În ceea ce priveşte afirmaţia Guvernatorului Băncii Naţionale a României (BNR), Mugur Isărescu, că taxa pe 
activele bancare nu poate fi legată de ROBOR, deoarece atacă independenţa băncii centrale, care este prevăzută 
de Uniunea Europeană (UE), ministrul Finanţelor a susţinut că este un dialog care trebuie purtat doar între cele 
două instituţii. 
„Am avut o discuţie, săptămâna trecută cu domnul Guvernator, discuţie în cadrul căreia dânsul mi-a spus un lucru 
pe care urma să-l şi menţioneze la conferinţa de presă pe care dânsul a avut-o joia trecută - nu s-a întâmplat -, şi 
anume că dialogul pe orice temă de acest gen se poartă între cele două entităţi: Ministerul Finanţelor Publice şi 
Banca Centrală. Discuţiile «pe lângă» nu îşi au rostul. Sau îşi au rostul, dar sunt discuţii să spunem neoficiale, 
pentru că cele două instituţii publice şi la care am făcut tot timpul trimitere trebuie să colaboreze, trebuie să 
coopereze, pentru ca cele două politici de bază, fiscală şi monetară, trebuie să conlucreze, dar nu să se 
întrepătrundă, niciodată, dar trebuie să existe această colaborare. Domnul Guvernator a spus acest lucru, mă 
aştept, din nou, public să sublinieze. Dacă vă uitaţi la mesajele pe care le-am dat, întotdeauna, au fost clar în 
această direcţie. Poate unii mi-au reproşat că nu sunt mai vehement faţă de Banca centrală. Am spus: «Domnule, 
eu sunt ministru de Finanţe, nu am voie să-mi exprim păreri personale despre o structură atât de importantă cum 
este banca centrală». Oriunde în lume aceasta este practica”, a spus Eugen Teodorovici, într-o emisiune la Digi24. 
Ministrul Finanţelor a menţionat că, atunci când a spus că acest dialog trebuie să fie numai între MFP şi BNR, nu s-
a referit la faptul că audierea Consiliului de Administraţie al BNR de la Senat nu trebuia să aibă loc. 
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„Spun altceva. Oriunde în lume, cele două entităţi colaborează. Parlamentul este o structură politică, care are 
dreptul, aşa cum îi dă dreptul Constituţia, să aibă comisii, să cheme în audiere. Mă temeam că, după discuţia 
avută cu domnul Guvernator la Banca centrală, să se fi interpretat, în spaţiul public, următorul lucru cu două 
efecte pozitive: că Ministerul de Finanţe s-a împrumutat în piaţă, imediat după întâlnirea noastră destul de bine, 
chiar foarte bine - au fost de patru ori mai mari ofertele băncilor şi mai mult domnul Guvernator a mers în 
Parlament. Două chestiuni pe care numai acele discuţii ele s-au produs”, a detaliat Teodorovici. 
Întrebat, ministrul Finanţelor a negat că aceste două efecte s-au datorat doar acelei întâlniri, care a avut loc la 
data de 4 februarie, la Comitetul Naţional de Supraveghere Macroprudenţială (CNSM). 
„Am spus numai că a fost un dialog, în urma căruia au fost aceste două efecte. (...) Tot sper şi fac apel la acest tip 
de comunicare: pe cât posibil să ne ţinem cu toţii frustrările în interior, eventual, să ne manifestăm într-un cadru 
restrâns, dar nu în văzul lumii, dar tot ceea ce scoatem dintr-un astfel de dialog să fie bun pentru cei care aşteaptă 
de la noi acest lucru - în cazul de faţă cei care au credite în lei”, a mai spus Teodorovici. 
În schimb, în discuţiile interne, reprezentanţii BNR şi cei ai MFP discută tot felul de probleme, inclusiv cea legată 
de ROBOR, a menţionat ministrul Finanţelor. 
„Domnul guvernatorul BNR, când se referă la această independenţă, nu este vorba de independenţa băncii 
centrale, ci de instrumentul pe care îl are la îndemână Banca centrală şi pe care, să spune, aşa cum dânşii susţin, 
nu-l poate folosi atât de eficient, având această ordonanţă, astăzi este în vigoare. Tocmai, de asta a fost această 
discuţie şi-am înfiinţat acest grup de lucru între reprezentanţii Ministerului de Finanţe şi cei ai Băncii centrale, 
pentru ca, până pe 18 februarie, săptămâna viitoare, să avem pe masă o propunere de modificare sau de 
îmbunătăţire a ceea ce este astăzi acest concept ROBOR”, a afirmat Teodorovici. 
Obiectivul acestei îmbunătăţiri a ROBOR este ca „ratele să fie mai mici”, conform minisitrului Finanţelor. „O să 
vedeţi şi aici şi nu vreau să intru mai mult în detaliu, până la finalul lunii februarie, eu am toată speranţa că, cel 
puţin în zona bancară, acolo unde am avut discuţii şi cu Banca Naţională, lucrurile se vor schimba complet în bine 
pentru cei care au împrumuturi în lei sau vor avea împrumuturi în lei”, a mai spus Teodorovici. 
Luni, 18 februarie, ministrul Finanţelor Publice şi Guvernatorul BNR se vor întâlni la şedinţa CNSM, în care grupul 
de lucru format din reprezentanţii celor două instituţii vor prezenta concluziile la care au ajuns privind efectele 
OUG nr. 114/2018. 
„De asta nu vreau să exclud nicio posibilitate sau a spune mai multe despre acest subiect, pentru că, după aceea 
se fac fel de fel speculaţii şi eu îmi doresc foarte mult în această discuţie cu Guvernatorul Băncii centrale să 
discutăm doar între noi acest lucru şi să putem pune în mod public concluzia, pentru ca, dacă, după aceea va fi 
cazul şi se dovedeşte un mecanism mult mai bun cel de astăzi, să fie şi folosit”, a adăugat Teodorovici. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Eugen Teodorovici: Modificarea OUG nr. 114/2018 va trebuie să fie discutată, în primul rând, în Coaliţia de 
guvernare 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a susţinut, miercuri seara, că o modificare a OUG nr. 114/2018 va 
fi decisă doar după o discuţie în Coaliţia de guvernare, după care în Guvern. 
„Este un subiect (modificarea OUG nr. 114/2018 - n.red.) care va trebuie să fie discutat, în primul rând, în Coaliţie, 
este o Coaliţie cu cele două partide la guvernare, vizavi de acest aspect, şi, desigur, în Guvern şi apoi vedem care 
este decizia finală, pentru că OUG 114 se adresează mai multor domenii. O discuţie este foarte binevenită, dar 
felul în care se va modifica trebuie să fie o discuţie la nivel de Coaliţie, după care la nivel de Guvern, şi o decizie în 
acest fel se va vedea într-una din şedinţele de Guvern, dacă va fi cazul. (...) Nimeni nu spune că un act normativ, 
chiar şi odată aprobat şi aici avem exemple de foarte mulţi ani, s-au dovedit într-un final a fi modificate. S-a 
întâmplat acest lucru în cadrul unui dialog cu cei implicaţi direct, indirect. Nimeni nu porneşte de la o idee 
preconcepută în a fi schimbat sau a nu fi schimbat ceva. Suntem deschişi la orice fel de discuţie, că vorbim de 
partea de energie, că vorbim de partea de bănci, cum ştiţi foarte bine că au fost discuţii. Nu pornim de la ideea de 
a modifica din start ceva sau a nu modifica. Va trebui în primul rând să fie discutat la nivel de Coaliţie politică şi 
după aceea desigur şi în Guvern, sau în paralel, nu contează ordinea, ca să putem să spunem clar da, se modifică 
şi cum se modifică în cazul în care se modifică”, a precizat Eugen Teodorovici, miercuri seara, într-o emisiune la 
Digi 24. 
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Ministrul Finanţelor a susţinut că bugetul rezistă fără veniturile provenite din taxele incluse în OUG nr. 114/2018, 
deoarece multe dintre acestea, mai ales taxa pe activele băncilor, nici nu sunt incluse. 
„Noi am pus această taxă pentru a descuraja băncile vizavi de o practică, spunem noi, incorectă faţă de români, 
cei care îşi iau împrumuturi în moneda naţională. Dar nu, nu este o problemă în cazul în care se va decide în acest 
fel vizavi de ceea ce noi am construit în buget. Absolut deloc. Chiar, din contră, şi pe partea de energie sunt 
dividendele care ar trebui să fie mai mici în cazul unei astfel de prevederi care să rămână mai departe. Absolut 
deloc nu afectează bugetul.(...) Dacă a vă referiţi la cei mai mici, referitor la jocurile de noroc, unde este estimată 
o sumă, dar mică în comparaţie cu suma bugetului, undeva la 100 milioane euro dacă nu mă înşel, acolo e altă 
discuţie, dar în zona energie, comunicaţii sau partea bancară, aici nu vor fi influenţe negative vizavi de buget”, a 
mai spus Teodorovici. 
De asemenea, ministrul Finanţelor a susţinut că nu s-au grăbit cu această taxă, iar singurul motiv pentru care au 
adoptat-o atât de repede sunt presiunile exercitate pentru a nu fi adoptat. În plus, acest a mai susţinut că a existat 
o discuţie prealabilă du firmele. 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, a afirmat, miercuri, în cadrul unei întâlniri cu reprezentanţii 
Centrului Român al Energiei, că în urma discuţiilor pe care le-a avut cu prim-ministrul Viorica Dăncilă despre taxa 
de 2% pe cifra de afaceri a companiilor din energie a reieşit că aceasta este excesivă, fiind posibil să se renunţe la 
ea. Tăriceanu a subliniat că prin prevederile OUG nr. 114/2018 a fost vizată protecţia consumatorilor vulnerabili în 
faţa creşterilor de preţuri în domeniul gazelor naturale, dar în urma discuţiilor pe care le-a avut cu operatorii 
economici a reieşit că există şi efecte adverse ale acestei ordonanţe. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Scrisoarea Băncii Centrale Europene | Eugen Teodorovici: Voi avea şi eu un răspuns 
Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, a anunţat, miercuri seara, că va răspunde la scrisoarea Băncii 
Centrale Europene (BCE), confirmând astfel că a primit acea scrisoare. 
„Scrisoarea există. Voi avea şi eu un răspuns la această scrisoare (cea trimisă de BCE la data de 5 februarie - 
n.red.). Ieri la Bruxelles (marţi, la reuniunea ECOFIN - n.red.) sau alaltărieri, nu au fost discuţii vizavi de această 
problematică a băncilor din România, de niciun ministru de Finanţe”, a afirmat Eugen Teodorovici, miercuri seara, 
la o emisiune la Digi24, recunoscând că acest subiect nu a fost pe agendă. 
Ministrul Finanţelor a completat că la întâlnirea ECOFIN de marţi a participat unul dintre vicepreşedinţii BCE, iar 
acesta din urmă nu a menţionat acea scrisoare. Ministrul român al Finanţelor deţine în prezent preşedinţia 
ECOFIN, deoarece România deţine Preşedinţia Consiliului Uniunii Europene. 
„Lucrurile nu stau în felul în care unii încearcă să le spună. Noi am avut această abordare cu 114, nu renunţăm la 
aceste principii pe care Guvernul le-a adoptat odată cu Ordonanţa, dar discuţiile se vor purta plecând de la 
interesul românului nu al băncilor. În schimb, nimeni nu vrea să piardă o bancă din profit. Banca reprezintă un 
instrument esenţial în orice piaţă normală şi încurajăm o astfel de abordare, dar, totuşi, dacă o analiză, o să vedeţi 
că astăzi mecanismul nu este cel mai corect faţă de român”, a mai spus Teodorovici. 
BCE le-a reamintit autorităţilor române, printr-o scrisoare datată 5 februarie, că trebuia să fie consultată înainte 
să fie introdusă taxa pe activele financiare ale băncilor, prin OUG nr. 114/2018, de la începutul acestui an. 
Scrisoarea îi este trimisă ministrului Finanţelor Publice, atât pe adresa de la Ministerul Finanţelor Publice (MFP), 
cât şi pe cea de la Guvern. 
Instituţia europeană a subliniat că, potrivit Tratatului de Funcţionare al Uniunii Europene (TFUE) şi Deciziei 
Consiliului UE 98/415 / CE din 29 iunie 1998, autorităţile naţionale sunt obligate să consulte BCE cu privire la orice 
proiect legislativ din domeniile de competenţă ale BCE, inclusiv şi în principal, legile aplicabile instituţiilor 
financiare, în măsura în care acestea influenţează semnificativ stabilitatea instituţiilor financiare şi a pieţelor. 
„În conformitate cu articolul 4 din Decizia 98/415 / CE a Consiliului, BCE ar trebui să fie consultată într-o etapă 
adecvată, care să permită autorităţii care iniţiază proiectul să ia în considerare opiniile BCE, înainte de a lua o 
decizie pe fond. BCE nu a fost consultată de Guvernul României, înainte de adoptarea şi de introducerea de 
urgenţă de OUG nr. 114/2018”, menţionează scrisoarea BCE. 
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Instituţia bancară europeană remarcă faptul că Executivul nu a prezentat niciun studiu de impact asupra 
sectorului bancar, în momentul adoptării OUG nr. 114/2018, iar în absenţa unui astfel de studiu, riscul ca taxa să 
aibă un impact semnificativ asupra stabilităţii sistemului bancar nu poate fi exclus. 
„În acest context, BCE consideră că această neconsultare este un caz de nerespectare de către autorităţile române 
a obligaţiei de a consulta BCE cu privire la proiectul de legislaţie naţională, contrar articolului 127 alineatul (4) şi 
articolului 282 alineatul (5) din TFUE şi articolului 2 alineatul (1) din Decizia 98/415 / CE a Consiliului. Pe viitor, 
dacă este cazul, BCE ar aprecia dacă Guvernul român va acorda atenţie observaţiilor de mai sus, îndeplinindu-şi 
obligaţia de a consulta BCE cu privire la proiectele legislative”, concluzionează scrisoarea BCE. 
Scrisoarea citată include o referire la un ghid privind modul în care ECB este consultată de autorităţile naţionale în 
proceesul legislativ. 
Reprezentanţii Băncii Naţionale a României (BNR) au confirmat, miercuri, că instituţia a fost înştiinţată cu privire 
la scrisoarea BCE trimisă către Finanţe. Mai exact, BCE a înştiinţat BNR, la data de 5 februarie, că a trimis către 
MFP şi Guvernul României o scrisoare privind taxa pe activele financiare ale băncilor şi adoptarea OUG nr. 
114/2018, reproşând că nu a fost informată, deşi ar fi trebuit. De asemenea, BCE l-a înştiinţat de această scrisoare 
şi pe Romero Requena, directorul general al Serviciului Juridic al Comisiei Europene (CE). Cu toate acestea, Banca 
centrală a României nu este obligată să răspundă BCE, deoarece scrisoarea nu îi este adresată, au confirmat 
sursele citate. 
La data de 1 februarie, Banca Europeană pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare (BERD) şi International Finance 
Corporation (IFC) s-au plâns, în mod oficial, Guvernului român cu privire la noile impozite impuse sectorului 
bancar. BERD şi IFC, care face parte din Banca Mondială, au trimis o scrisoare comună către oficialii de la 
Bucureşti, la data de 1 februarie, în care şi-au subliniat îngrijorarea faţă de noile planuri privind sistemul bancar. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Categorie NOUĂ de plan de pensii personale: Produsul paneuropean de pensii 
Instituţiile Uniunii Europene (UE) au convenit asupra unor noi norme, care le vor permite cetăţenilor să 
economisească mai uşor pentru pensie, respectiv produsul paneuropean de pensii, potrivit unui comunicat trimis 
de Ministerul Finanţelor Publice (MFP). 
„Reprezentanţii permanenţi la UE ai statelor membre au aprobat, miercuri, acordul obţinut la 13 decembrie între 
preşedinţie şi Parlamentul European referitor la propunerea privind «produsul paneuropean de pensii (PEPP)», 
care reprezintă o nouă categorie de plan de pensii personale. Proiectul de regulament are ca scop oferirea unei 
game mai mari de opţiuni pentru persoanele care vor să economisească pentru pensie şi, în acelaşi timp, 
stimularea pieţei pensiilor personale”, scrie în comunicatul de presă al MFP. 
Conform aprecierilor Comisiei, numai 27% din europenii între 25 şi 59 de ani s-au înscris într-un produs de pensii. 
„Îmbătrânirea populaţiei în Europa creează noi provocări. Una dintre acestea este cum putem să ne asigurăm că 
cetăţenii economisesc o sumă suficientă pentru a putea trăi decent la pensie. Produsele paneuropene de pensii 
vor crea o nouă posibilitate pentru a economisi pe termen lung, utilizând pieţele de capital şi atenuând astfel 
presiunea asupra finanţării publice. Aceste produse vor avea şi avantajul major că vor cumula toate sumele 
economisite în Europa, indiferent de ţară, în cadrul unui singur plan de pensii personale”, a spus Eugen 
Teodorovici, ministrul Finanţelor publice din România. 
Conform noilor norme, PEPP ar urma să aibă aceleaşi caracteristici standard indiferent unde sunt comercializate. 
Ele vor fi oferite de o gamă largă de furnizori, în principal societăţi de asigurare, bănci, instituţii pentru furnizarea 
de pensii ocupaţionale, firme de investiţii şi administratori de active. 
„În Europa, piaţa pensiilor personale este, deocamdată, fragmentată, din cauza unei diversităţi de norme ce 
împiedică dezvoltarea unei pieţe la nivelul UE. În unele state membre, piaţa este aproape inexistentă. Pentru 
produse bazate pe instrumente ale pieţei de capital, opţiunile sunt adesea limitate. Aceasta duce la costuri mai 
ridicate pentru deponenţi şi la un nivel insuficient de lichidităţi pe pieţe. Noile produse paneuropene de pensii 
personale vor oferi cetăţenilor o nouă posibilitate de economisire, aplicabilă la nivelul întregii UE, venind în 
completarea planurilor de pensii publice şi ocupaţionale, precum şi a planurilor de pensii personale de la nivel 
naţional”, mai susţin reprezentanţii Finanţelor. 
PEPP ar avea următoarele avantaje pentru deponenţi, precizează MFP: 
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1. mai multe opţiuni. Deponenţii ar urma să aleagă dintr-o gamă largă de furnizori de PEPP într-un mediu mai 
competitiv. Ei ar avea opţiunea de a alege între o opţiune de investiţii implicită sigură şi opţiuni cu profiluri 
diferite de risc-randament. 
2. protecţia consumatorilor. Regulamentul va asigura faptul că deponenţii sunt informaţi cu privire la 
caracteristicile esenţiale ale unui PEPP. 
3. schimbarea furnizorilor. Deponenţii ar urma să aibă dreptul să schimbe furnizorii, atât la nivel naţional, cât şi 
dincolo de frontiere, după un minimum de cinci ani de la încheierea contractului sau de la cea mai recentă 
schimbare de furnizor. Dacă furnizorul de PEPP o permite, ar putea să facă acest lucru şi mai des. Taxa pentru un 
astfel de demers ar urma să aibă un plafon maxim. 
4. transferabilitate. Deponenţii vor putea continua să contribuie la PEPP-ul lor şi dacă se mută în alt stat membru. 
Pentru furnizorii de planuri de pensii, regulamentul va oferi următoarele oportunităţi, susţin Finanţele: 
1. economii de scară. Furnizorii vor putea dezvolta PEPP în diferite state membre şi vor putea pune laolaltă 
activele de manieră mai eficace. 
2. o sferă de acţiune mai largă. Canalele de distribuţie electronică vor permite furnizorilor să intre în contact cu 
consumatori din întreaga UE. 
3. distribuţie transfrontalieră. Un „paşaport” UE va permite furnizorilor să comercializeze PEPP în diferite state 
membre. 
În plus, atunci când un produs ajunge la maturitate, furnizorii şi deponenţii vor avea diferite opţiuni pentru 
efectuarea plăţilor. 
În continuare, textul va face obiectul verificării de către experţii jurişti-lingvişti. Parlamentul şi Consiliul vor putea 
proceda apoi la adoptarea textului final. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader despre protocolul privind onorariile avocaţilor din oficiu: Va fi semnat astăzi; nu reprezintă un 
compromise 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat că joi va fi semnat protocolul privind stabilirea onorariilor avocaţilor 
pentru asistenţa juridică din oficiu, precizând că acesta "nu reprezintă un compromis". 
"Protocolul privind stabilirea onorariilor cuvenite avocaţilor pentru furnizarea serviciilor de asistenţă judiciară din 
oficiu va fi semnat astăzi, 14 februarie, orele 09,00, la sediul Ministerului Justiţiei. Părţile semnatare: Ministerul 
Justiţiei, Ministerul Public, UNBR. Prezentul protocol nu reprezintă un compromis", a scris Tudorel Toader pe 
Facebook. 
Ministrul a arătat că protocolul reprezintă, în primul rând, o completare a lacunelor celui din iunie 2015, deoarece 
nu era opozabil Ministerului Public, nu prevedea unele servicii furnizate de către avocaţi, în baza noilor Coduri de 
procedură (exemplu - curatela) şi nu consacra unele criterii obiective în baza cărora să se realizeze actualizarea 
onorariilor. 
"Elementele de noutate, cuprinse în noul protocol, se referă, în principal, la următoarele: Majorează onorariile cu 
141,02%, în condiţiile în care acesta este coeficientul de majorare a salariului minim din februarie 2019, faţă de 
cel din iunie 2015, cu reţinerea diferenţelor existente după nivelul studiilor; Elimină posibilitatea diminuării 
onorariului de către magistrat, ceea ce nu exclude posibilitatea majorării acestuia, în funcţie de complexitatea 
cauzei; Prevede încetarea mandatului avocatului desemnat din oficiu, în momentul în care partea şi-a ales un alt 
avocat; Devine opozabil şi Ministerului Public, astfel încât să fie plătite serviciile de asistenţă juridică oferite în 
faza de urmărire penală", a menţionat ministrul. 
Imediat după semnare, protocolul va fi postat pe pagina Ministerului Justiţiei, iar direcţia financiară din MJ va 
calcula sumele necesare de la bugetul de stat, care vor fi comunicate către Parlament spre a fi incluse în buget, a 
mai precizat Toader. 
Conform avocaţilor consultaţi de AGERPRES, suma minimă pentru onorariu în cazul unui avocat din oficiu ar trebui 
să fie, cu noul indice, de 313 lei, de la 130 de lei în prezent, iar suma maximă pe care un apărător din oficiu ar 
putea să o încaseze pe viitor ar fi de 1.253 de lei, faţă de 520 de lei. 
 
Decani ai mai multor barouri din România s-au prezentat, miercuri, la sediul Ministerului Justiţiei, unde au avut 
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loc negocieri cu ministrul Tudorel Toader, pe tema protocolului prin care se stabilesc onorariile şi formele de plată 
a acestora.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Acord in negocierile privind Directiva drepturilor de autor: Muzicienii si jurnalistii vor avea mai multa putere 
Comisia de Afaceri Juridice din Parlamentul European a anuntat, miercuri seara, ca s-a ajuns la un acord in 
negocierile privind propunerea de directiva a Parlamentului European si a Consiliului privind dreptul de autor pe 
piata unica digitala. 
Anuntul comisiei JURI a fost: "Am ajuns la un acord privind directiva dreptului de autor pe piata unica digitala. 
Creatorii, inclusiv muzicienii, actorii si jurnalistii, vor avea mai multa putere. Meme-urile, gif-urile si extrasele din 
stiri sunt in siguranta, iar platformele de startup, protejate. Mai multe detalii, curand". 
De cealalta parte, Verzii au transmis ca trialogul a dus la finalizarea unui text ce contine "o versiune ingrijoratoare 
a Articolului 11, pe taxa de link, si cea mai negativa versiune de pana acum a Articolului 13, privind filtrele de 
incarcare". 
Grupul Verzi/EFA a anuntat ca va continua sa "lupte" pentru respingerea taxei pe link si a filtrelor de upload pana 
la votul final din plen. 
Julia Reda, europarlamentar din partea Partidului Piratilor din Germania, a caracterizat aceasta versiune de text 
drept "o amenintare la adresa micilor publisheri, autori si utilizatori de internet". Ea considera ca acesta 
reprezinta un pas inapoi privind libertatea de expresie online. 
Axel Voss (PPE, raportor JURI) a precizat: "Este un acord bun care protejeaza detinatorii drepturilor de autor si 
utilizatorii. Temerile ca internetul va fi distrus se vor dovedi nefondate". 
Miercuri, la pranz, negociatorii ajunsesera la un singur consens - de a mai avea o runda de discutii dupa-amiaza. 
"Exista posibilitatea sa fie respinsa, chiar daca ajungem la un acord saptamana aceasta. Au existat multe proteste 
din partea oamenilor fata de Articolul 13, in special, asadar, cred ca domnul Voss trebuie sa aiba grija sa nu 
mearga prea departe. In acest moment, negocierea pe acest articol este in impas, pentru ca domnul Voss nu vrea 
sa accepte nicio exceptie", a declarat Reda, la acel moment, pentru News.ro. 
Votul final in plen ar putea avea loc in perioada 25-28 martie, pe 4 aprilie sau, cel tarziu, 15-18 aprilie. 
Comisia Europeana, care a demarat aceasta dezbatere in 2016, spune ca aceasta directiva va proteja mostenirea 
culturala a Europei. Directiva poate schimba balanta puterii intre producatorii muzicali, de stiri si film si site-urile 
dominante care gazduiesc munca lor. 
Cel mai disputat este articolul 11 - care prevede ca ziarele, revistele si agentiile de presa sa fie platite de 
companiile de internet precum Google si Microsoft Corp. care publica extrase din munca acestora. Un alt articol 
care a starnit controverse este al 13-lea - care cere platformelor ca YouTube si Instagram sa instaleze filtre care sa 
blocheze incarcarea de catre utilizatori a materialelor care se supun drepturilor de autor, fiindu-le solicitata 
incheierea unui acord cu detinatorii drepturilor pentru muzica si filme. 
Pe 12 septembrie 2018, Parlamentul European a votat in favoarea Directivei Drepturilor de Autor, cu un avantaj 
de aproximativ 200 de voturi. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Rovana Plumb anunţă că CEx al PSD ar putea decide, săptămâna viitoare, asupra noii propuneri la Ministerul 
Dezvoltării în locul Olguţei Vasilescu 
Ministrul interimar al Transporturilor Rovana Plumb a declarat că e posibil ca o reuniune a CEx al PSD să aibă loc 
săptămâna viitoare, şedinţă în care va fi luată o decizie în legătură cu o nouă propunere pentru Ministerul 
Dezvoltării, după ce Olguţa Vasilescu a anunţat că îşi retrage candidatura. 
„Olguţa Vasilescu este un bun profesionat. O cunosc de ani de zile şi ar fi făcut faţă cu brio la Ministerul 
Dezvoltării, dar ca om de partid, ca fiecare dintre noi am înţeles că acum e mai important ce se întâmplă cu 
România. Eu sper ca domnul Iohannis să pună capăt acestui tip de joc politicianist şi să facă nominalizarea la cele 
două ministere. Probabil că săptămâna viitoare vom avea un Comitet Executiv pentru că ştiţi că toate hotărârile 
se decid la propunerea premierului Viorica Dăncilă, pentru că avem nevoie de continuitate şi de a face faţă la 
toate solicitările care vin de la Bruxelles, în cadrul Preşedinţiei Consiliului UE pe care o exercităm. Nu pot să spun 
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că nu au fost înregistrate progrese în dosare. Toate legile care se dezbat la nivelul UE, care sunt adoptate, fiecare 
dintre ele au impact asupra cetăţenilor”, a afirmat Rovana Plumb, miercuri la România Tv. 
Întrebată dacă are vreo garanţie că şeful statului va numi noua persoană propusă pentru Dezvoltare, aceasta a 
spus că Guvernul trebuie să funcţioneze în parametrii normali şi de aceea speră ca, în al doisprezecelea ceas, 
Klaus Iohannis să dea dovadă de raţionalitate. Plumb a adăugat că nu s-a pus problema în PSD ca Preşedintele 
României să fie suspendat din funcţie. 
„Nici nu s-a pus problema vreo clipă în PSD, cel puţin în Comitetul Executiv, de a se lua o astfel de decizie 
(suspendarea preşedintelui României – n.r.) pentru că suntem raţionali şi conştienţi că românii s-au săturat de 
scandal şi pe de altă parte avem nevoie să mergem mai departe cu programul de guvernare. Nu avem nicio 
garanţie. Am văzut până acum ce s-a întâmplat, mă refer la legi contestate la CCR, s-au înregistrat întârzieri. Cred 
că nu putem să avem niciun fel de garanţie că lucrurile acestea se vor întâmpla - nominalizarea la cele două 
portofolii. Eu sper ca, în al doisprezecelea ceas, să dăm dovadă de raţionalitate politică pentru ca Guvernul să 
funcţioneze la maximă performanţă”, a conchis Plumb. 
Reacţia Rovanei Plumb vine în contextul în care Lia Olguţa Vasilescu şi-a retras, marţi seara, candidatura pentru 
funcţia de vicepremier şi ministru al Dezvoltării. Ea precizează că a luat decizia în urma unei discuţii cu 
preşedintele PSD şi că un atac la CCR ar însemna prelungirea perioadei de blocaj al activităţii guvernamentale. 
Preşedintele Klaus Iohannis îi transmisese premierului Viorica Dăncilă că o refuză pe Vasilescu pentru funcţia de 
ministru al Dezvoltării şi că aceasta urmează să înainteze o altă propunere pentru funcţia de vicepremier şi şef al 
Dezvoltării. În scrisoare nu a precizat nimic în legătură cu Mircea Drăghici, social-democratul propus de Viorica 
Dăncilă pentru funcţia de ministru al Transporturilor. 
Şeful statului a respins în mod repetat propunerile de la Dezvoltare şi Transporturi, Mircea Drăghici şi Olguţa 
Vasilescu, iar premierul a retrimis de fiecare dată aceleaşi nume. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Educaţiei retrage proiectul privind învăţământul primar 
Ministerul Educaţiei Naţionale retrage proiectul de ordin privind aprobarea planurilor-cadru pentru învăţământ 
primar, precizând că acesta conţinea o serie de aspecte insuficient fundamentate. Proiectul urmează să fie 
reanalizat de specialişti. 
Ministerul Educaţiei Naţionale anunţă că versiunea de proiect de ordin privind aprobarea planurilor-cadru pentru 
învăţământ primar avea rolul de a genera o dezbatere pe acest subiect în cadrul Comisiei de Dialog Social, 
conform reglementărilor legislative în vigoare. 
“Având în vedere faptul că proiectul conţinea o serie de aspecte insuficient fundamentate, acesta a fost retras şi 
urmează a fi reanalizat de specialiştii în domeniu”, se arată într-un comunicat trimis MEDIAFAX de Biroul de Presă 
al Ministerului Educaţiei Naţionale. 
Sursa citată anunţă că în momentul în care se va contura o nouă versiune, Ministerul Educaţiei Naţionale va iniţia 
o dezbatere într-un context mai amplu, scopul fiind acela de a găsi soluţii adecvate provocărilor pe care le impune 
implementarea noului curriculum. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Fondurilor Europene, despre magistrala de metrou M6: Termenul este 2023. Nu ştiu dacă va fi 
finalizată 
Ministrul Fondurilor Europene Rovana Plumb a declarat, miercuri, că nu ştie dacă va fi respectat termenul de 
finalizare fixat pentru 2023 al magistralei de metrou M6, pe tronsonul 1 Mai-Tokyo, deoarece acest lucru depinde 
de rapiditatea cu care se vor derulaproceduril de licitaţie şi achiziţie. 
„Ce pot să vă spun ca o veste foarte bună care susţine dezvoltarea aeroportului Henri Coandă, linia de metrou 
care va lega Gara de Nord de Aeroportul Otopeni. Mă bucur că chiar astăzi Comisia Europeană să fi dat acordul 
pentru finanţarea liniei de metrou pe care noi o numim linia M6, care leagă staţia 1 Mai de Aeroportul Otopeni. E 
finanţată prin Comisia Europeană, porţiunea de la 1 Mai până la zona Băneasa. Noi îi spunem staţia Tokyo. 
Încercăm până la sfârşitul lunii (februarie – n.r.) sau până în 15 martie, din informaţiile pe care le am de la 
Metrorex, să se lanseze licitaţia pentru restul construcţiei. 
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Mai avem o porţiune care va fi finalizată, iar până la 15 martie finalizăm finanţarea ultimului tronson de la 
Băneasa şi până la Aeroportul Otopeni. Termenul de finalizare este 2023, pentru că este pe fonduri UE. Nu ştiu să 
vă spun dacă până în 2023 va fi finalizată pentru că depinde de procedura de licitaţie, de achiziţie, totul depinde 
de modul cum se vor finaliza procedurile”, a declarat Rovana Plumb, miercuri seară la România Tv. 
Aceasta a adăugat că joi dimineaţă, alături de ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, va avea o întâlnire cu 
constructorii din domeniu. 
„Mâine dimineaţă (joi -n.r.) nu vom avea întâlnire cu constructorii pe zona metroului. Mâine dimineaţă avem 
întâlnire cu şefii de şantier pentru infrastructura rutieră pentru a cunoaşte cu ce sprijin putem veni în 
întâmpinarea lor. Vrem să ştim ce probleme sunt pentru a putea să le soluţionăm. La întâlnire voi merge cu 
domnul ministru Teodorovici pentru a veni în sprijinul constructorilor pe care îi dorim parteneri”, a completat 
Rovana Plumb. 
Comisia Europeană a aprobat, miercuri, a aprobat, miercuri, alocarea a peste 517 milioane de euro pentru 
proiectul „Construcţia liniei de metro 6 (1 Mai-Tokyo)”, inclus de autorităţile române în cadrul Programului 
Operaţional Infrastructură Mare (POIM), a anunţat comisarul european Corina Creţu, într-un comunicat de presă. 
Cofinanţarea europeană este destinată construcţiei unei secţiuni de 6 kilometri din linia de metrou, dintr-un total 
de peste 14 kilometri, cât urmează să aibă la final magistrala de metrou M6 (Gara de Nord – Aeroport Henri 
Coandă Otopeni) din Bucureşti. Aceasta va asigura legătura cu linia de metrou M4 (Gara de Nord – Lac Străuleşti). 
Proiectul prevede construcţia a şase noi staţii de metrou subterane între zona 1 Mai şi complexul comercial 
Băneasa - acolo unde urmează să fie amplasată staţia Tokyo -, precum şi achiziţionarea a douăsprezece garnituri 
de metrou, fiecare cu câte şase vagoane. 
Lucrările pentru magistrala de metrou M6, secţiunea 1 Mai – Tokyo, sunt programate să înceapă în a doua parte a 
acestui an. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Curtea Constituţională amânat sesizarea partidelor din opoziţie referitoare la sistemul public de pensii şi 
dezbaterea sesizării privind legea pentru prevenirea evaziunii fiscale 
CCR au amânat, miercuri, sesizarea de neconstituţionalitate a PNL şi USR asupra Legii privind sistemul public de 
pensii. Opoziţia a precizat că legea este supusă „unui dublu standard” privind persoanele care urmează să 
beneficieze de pensie de invaliditate. 
Judecătorii constituţionali au amânat dezbaterea sesizării pentru data de 27 februarie. 
Obiecţia de neconstituţionalitate a Legii privind sistemul public de pensii, obiecţie formulată de un număr de 83 
de deputaţi aparţinând Grupului parlamentar al Partidului Naţional Liberal şi al Uniunii Salvaţi România”, s-a aflat 
pe ordinea de zi a CCR. 
PNL şi USR au înaintat, pe 27 decembrie, la CCR sesizarea de neconstituţionalitate asupra Legii privind sistemul 
public de pensii. 
Opoziţia a precizat că legea este supusă „unui dublu standard” privind persoanele care urmează să beneficieze de 
pensie de invaliditate. 
„Dispoziţiile criticate ca fiind neconstituţionale privesc condiţionarea dreptului la pensie al angajatului de 
îndeplinirea de către angajator a obligaţiei fiscale de achitare a contribuţiilor reţinute angajatului prin stopaj la 
sursă. Astfel, este deschisă posibilitatea încălcării dreptului constituţional la pensie al angajatului, fără ca acest 
lucru să fie determinat de neîndeplinirea unei obligaţii aflată în sarcina angajatului.”, se arată în sesizarea 
Opoziţiei trimisă la CCR. 
De asemenea, PNL şi USR au subliniat că „este instituită o discriminare nejustificată între persoanele cu dizabilităţi 
care urmează să beneficieze de pensie, fiind aplicată o măsură de reducere a stagiului de cotizare minim doar 
pentru o anumită categorie de persoane şi nu pentru toţi cetăţenii cu nevoi speciale”. 
Mai mult, cei din Opoziţie au precizat că noua legea pensiilor este supusă „unui dublu standard” privind 
persoanele care urmează să beneficieze de pensie de invaliditate. 
„În plus, este instituită o condiţie obligatorie pentru persoanele care urmează să beneficieze de pensie de 
invaliditate de a îndeplini un stagiu minim de cotizare de minimum 15 ani, fapt care generează situaţii în care 
persoanele în cauză sunt discriminate şi supuse unui dublu standard.”, potrivit sursei citate. 
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De altfel, PNL şi USR au subliniat că legea este neconstituţională întrucât nu respectă principiul legalităţii. 
„Dispoziţiile art. 25 din Legea privind sistemul public de pensii sunt neconstituţionale pentru că încalcă dispoziţiile 
art.1 alin.(5) din Constituţia României referitor la principiul legalităţii, întrucât norma criticată nu respectă 
dispoziţiile art. 3 alin. (1) lit. a, şi ale art.52 din Legea nr.263/2010 privind sistemul public de pensii care asigură 
condiţii superioare privind stabilirea dreptului la pensie unor categorii sociale de cetăţeni români raportat la 
dispoziţiile legale criticate cât şi dispoziţiile art. 80 alin.(1) din Legea nr.227/2010 privind Codul Fiscal.”, se arată în 
sesizarea Opoziţiei către CCR. 
În acest sens, Opoziţia a argumentat motivele de neconstituţionalitate ale legii, respectiv că „plătitorii de salarii şi 
de venituri asimilate salariilor au obligaţia de a calcula şi de a reţine impozitul aferent veniturilor fiecărei luni la 
data efectuării plăţii acestor venituri, precum şi de a-l plăti la bugetul de stat până la data de 25 inclusiv a lunii 
următoare celei pentru care se plătesc aceste venituri. (...) Prin urmare, cei care au obligaţia de a calcula, reţine, 
declara şi plăti contribuţiile de asigurări sociale sunt plătitorii de venituri, angajatorii, conform legii nr.227/2015 
privind Codul fiscal şi nu salariatul, titular al dreptului la pensie.” 
De altfel, Opoziţia a adăugat că şi dispoziţiile art.53 din Legea privind sistemul public de pensii sunt 
neconstituţionale deoarece încalcă dispoziţiile art.16 şi ale art.50 din Constituţia României care face referire la 
toate persoanele cu dizabilităţi care se bucură de protecţie specială din partea statului român 
„În conformitate cu dispoziţiile art.50 din Constituţia României toate persoanele cu dizabilităţi se bucură de 
protecţie specială din partea statului român. Acest drept fundamental are eficienţă juridică dacă protecţia este 
acordată tuturor cetăţenilor aflaţi într-o situaţie specială din punct de vedere al capacităţii lor de a se integra în 
societate şi de a-şi folosi abilităţile în scopul realizării acestei integrări. Protecţia specială este instituită şi în scopul 
compensării prin mecanisme legale a imposibilităţii sau posibilităţii reduse de integrare pe piaţa muncii, în scopul 
asigurării mijloacelor materiale necesare realizării nivelului de trai decent, drept garantat de art.47 din Constituţia 
României.”, potrivit seziării Opoziţiei. 
PNL şi USR au subliniat că prin condiţionarea acordării dreptului la pensia de invaliditate de realizarea stagiului 
minim de cotizare de 15 ani contravine Constituţiei. 
„În speţă, prin condiţionarea acordării dreptului la pensia de invaliditate de realizarea stagiului minim de cotizare 
de 15 ani, se poate ajunge la situaţia discriminatorie în care o persoană care şi-a pierdut capacitatea de muncă cu 
o lună înaintea îndeplinirii acestei condiţii, din motive ce nu-i sunt imputabile, să nu mai beneficieze de pensia de 
invaliditate şi nici măcar de pensia pentru limită de vârstă, la împlinirea vârstei standard de pensionare.” potrivit 
sesizării la Curtea Constituţională. 
Camera Deputaţilor a aprobat, pe 19 decembrie, Legea pensiilor, după ce deputaţii au admis, în plenul de marţi 
un amendament al UDMR, iniţial respins de Comisia de muncă, care prevede că cei care suferă de handicap grav 
se pot pensiona la realizarea unei treimi a stagiului complet de cotizare. Proiectul a fost votat cu 193 de voturi 
”pentru”, unul ”împotrivă” şi 14 abţineri. Patru deputaţi nu şi-au exercitat dreptul de a vota. 
CCR a amânat dezbaterea sesizării privind legea pentru prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale 
CCR a amânat, miercuri, sesizarea PNL, PMP şi USR privind neconstituţionalitatea legii pentru prevenirea şi 
combaterea evaziunii fiscale, care prevede ca dacă unul dintre inculpaţi achită prejudiciul integral plus 20%, toţi 
acuzaţii scapă de urmărirea penală. 
Judecătorii constituţionali au amânat dezbaterea sesizării pentru 13 martie. 
Deputaţii PNL, PMP şi USR au sesizat pe 27 decembrie Curtea Constituţională asupra modificării aduse Legii 
241/2005 pentru prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale, considerând că acestea încurajează astfel de fapte. 
Potrivit sesizării la CCR, prin modificările aduse legii se creează un cadru juridic "privilegiat" în cazul persoanelor 
care săvârşesc infracţiuni de evaziune fiscală, "de natură a încuraja astfel de fapte antisociale şi nu de a descuraja 
evaziunea fiscală, respectiv prejudicierea statului şi, implicit, a contribuabililor". 
Deputaţii au adoptat pe 19 decembrie iniţiativa cu 188 voturi "pentru", 38 "împotrivă" şi trei abţineri. 
„În cazul săvârşirii unei infracţiuni de evaziune fiscală prevăzute la art. 8 şi 9, dacă, în cursul judecăţii până la 
terminarea cercetării judecătoreşti, inculpatul va acoperi integral prejudiciul produs prin comiterea faptei, 
majorat cu 20% din baza de calcul, la care se adaugă dobânzile şi penalităţile, instanţa va dispune, o singură dată, 
pedeapsa amenzii penale”, prevede proiectul legislativ. 
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De asemenea, iniţiativa prevede că „în cazul săvârşirii unei infracţiuni de evaziune fiscală prevăzute la art. 8 şi 9, 
dacă, în cursul urmăririi penale sau al judecăţii, până la primul termen de judecată, inculpatul va acoperi integral 
prejudiciul produs prin comiterea faptei, majorat cu 20% din baza de calcul, la care se adaugă dobânzile şi 
penalităţile, se va dispune, o singură dată, renunţarea la urmărirea penală.În cazul săvârşirii unei infracţiuni de 
evaziune fiscală prevăzute la art. 8 şi 9, dacă, în cursul judecăţii până la terminarea cercetării judecătoreşti, 
inculpatul va acoperi integral prejudiciul produs prin comiterea faptei, majorat cu 20% din baza de calcul, la care 
se adaugă dobânzile şi penalităţile, instanţa va dispune, o singură dată, pedeapsa amenzii penale”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Kovesi, citată vineri la Secţia de anchetă a magistraţilor: Am calitatea de suspect pentru infracţiunile de abuz 
în serviciu, luare de mită şi mărturie mincinoasă 
Fostă şefă DNA, Laura Codruţa Kovesi a anunţat miercuri seară că a fost citată vineri la Secţia de investigare a 
infracţiunilor din Justiţie. Procurorul susţine că are calitatea de suspect într-un dosar în care acuzaţiile sunt de 
abuz în serviciu, luare de mită şi mărturie mincinoasă. 
"S-a prezentat un poliţist la domiciliul meu şi am primit o citaţie din partea Secţiei de investigare a infracţiunilor 
din justiţie în calitate de suspect pentru infracţiunile de abuz în serviciu, luare de mită şi mărturie mincinoasă. 
Este foarte interesant că această citaţie vine înainte de a merge la Parlamentul European în vederea audierii, dar 
probabil este tot o coincidenţă faptul că iniţial am fost anunţată de procedura din Parlamentul European, am 
înţeles că audierea urma să fie pe data de 18 februarie, mi-am cumpărat bilet de avion pentru data de vineri, ca să 
pot să merg la Bruxelles şi să particip la audiere. În acest sens, chiar am fost astăzi la Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie şi am depus o cerere de amânare pentru un proces care urma să aibă termen în data de luni şi a cererea 
de amânare am depous biletul de avion din care rezulta că data de vineri urma să plec din ţară. La nici câteva 
câteva ore după ce am depus acaestă cerere din care rezulta că eu voi fi plecată din ţară pentru această audiere 
am primit acaestă citaţie", a declarat Laura Codruţa Kovesi, la Europa FM. 
Fostul procuror şef DNA a precizat că bănuieşte că este vorba de dosarul în care este acuzată de omul de afaceri 
Sebastian Ghiţă că ar fi fost implicată de aducerea lui Popa Nicolae în ţară. 
"Este evident că prin această metodă se încearcă oprirea mea în această procedură, se încearcă chiar şi prin 
abuzuri să nu ocup această funcţie, pentru că totuşi am şanse pentru că sunt candidatul care s-a situat pe primul 
loc. În citaţie, nu sunt descrise faptele, urmează să îmi fie aduse la cunoştinţă când mă voi prezenta la audiere. (...) 
Bănuiesc că este vorba despre dosarul în care aş fi fost implicată de aducerea lui Popa Nicolae în ţară, desigur, o 
mare minciună. Nu am avut niciun fel de atribuţii în procedura de extrădare. (...) Deşi e o anchetă deschisă din 
2017, nu ştiu dacă ea a fost închisă. Exact cu o săptămână înainte de audierea mea în Parlamentul European 
pentru ocuparea acestei funcţii eu primesc citaţie să fiu audiată exact în ziua în care trebuia să fiu prezentă la 
Bruxelles", a completat Laura Codruţa Kovesi. 
Fostul procuror-şef DNA a reiterat ideea potrivit căreia este nevinovată, recunoscând însă că această citare se va 
transforma într-o problemă de credibilitate. 
"Este foarte dificil să spun ce vor gândi alţii. Eu ştiu că sunt nevinovată, ştiu că este o etapă intermediară 
începerea urmăririi penale. Va fi o problemă de imagine, de credibilitate şi a mea, dar şi a instituţiei care a făcut 
acest demers total abuziv. Să investighezi după zece ani o faptă, nu văd care era urgenţa ca eu să fiu chemată 
înainte să mă prezint la această procedură. Acest lucru poate să îmi afecteze în mod serios candidatura. (...) Am 
prima şansă în această procedură. Sigur că începerea urmăririi penale s-a făcut pentru a mă bloca în această 
procedură şi nicidecum pentru a afla adevărul. Acest dosar a fost deschis şi în 2017, s-au făcut şi audieri în cursul 
anului trecut şi atunci sigur că mă întreb, ca în momentul în care eu fac o cerere şi spun că voi pleca din ţară, după 
câteva ore mă trezesc cu Poliţia şi trebuie să mă prezint exact în ziua plecării", a mai spus Kovesi. 
Laura Codruţa Kovesi a precizat că audierea de la Bruxelles este stabilită pentru data de 26 februarie şi că va 
participa la aceasta. 
"Eu voi merge la Bruxelles, audierea este în 26, astăzi mi s-a confirmat şi oficial acest lucru. Voi merge, voi explica 
că sunt nevinovată, voi explica faptul că începerea urmării penale este o şicană. Îmi voi continua drumul în 
această procedură. Nu voi înceta. Aşa cum am spus şi când mi-am încheiat mandatul la DNA, corupţia poate fi 
învinsă. În cele şase luni am făcut o plângere la Curtea Europeană a Drepturilor Omului, cu care am trecut de 
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filtru. Guvernul trebuie să vină şi să-mi propună o înţelegere amiabilă, altfel va fi judecat pe fond. Iar al doilea 
lucru pe care l-am făcut a fost să mă înscriu în acest concurs”, a mai spus Laura Codruţa Kovesi. 
Sebastian Ghiţă a depus o plângere la Secţia de investigare a infracţiunilor din justiţie în care susţine că Laura 
Codruţa Kovesi i-ar fi cerut să plătească avionul pentru aducerea în ţară a lui Nicolae Popa. Potrivit omului de 
afaceri, factura prin care a fost plătit avionul a ieşit la iveală recent, documentele fiind descoperite printr-un 
control al Antifraudei. Procurorul din cadrul Secţiei de anchetă a magistraţilor desemnat să se ocupe de denunţul 
depus de omul de afaceri Sebastian Ghiţă contra Laurei Codruţa Kovesi este Adina Florea, respinsă de 
preşedintele Klaus Iohannis la conducerea DNA. 
Laura Codruţa Kovesi a fost revocată, pe 9 iulie 2018, de la conducerea DNA, după ce preşedintele Klaus Iohannis 
a dat curs deciziei Curţii Constituţionale, care îi impunea emiterea unui decret de revocare din funcţie. Şase luni 
mai târziu, în decembrie 2018, fostul procuror şef DNA a atacat la CEDO decizia de revocare, precizând că i-au fost 
încălcate drepturile omului şi că nu doreşte reinstalarea în funcţie. Plângerea Laurei Codruţa Kovesi încă nu a fost 
soluţionată de CEDO. 
Între timp, numele Laurei Codruţa Kovesi a apărut pe lista scurtă a celor trei procurori care candidează pentru 
şefia Parchetului European, potrivit unei informări transmise către preşedintele PE, Antonio Tajani lui Tudorel 
Toader. Astfel, ordinea preferinţelor este, potrivit documentului: 1. Laura Codruţa Kovesi (România), 2.Jean-
Francois Bohnert (Franţa) şi 3. Andres Ritter (Germania). Ministerul Justiţiei urmează să desemneze trei candidaţi, 
în numele României, pentru a fi numiţi de către Consiliul UE în funcţia de procuror european, dar selecţia la 
nivelul instituţiei conduse de Tudorel Toader nu a fost încă demarată. Biroul Parchetului Public European ar urma 
să îşi înceapă activitatea până la sfârşitul anului 2020. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader, scrisoare către miniştrii de justiţie din UE: Protocoalele SRI, declarate neconstituţionale. Printre 
semnatari şi Kovesi 
Tudorel Toader a transmis o scrisoare miniştrilor de justiţie din UE în care a prezentat revocarea de la DNA a 
Laurei Codruţa Kovesi, în contextul în care aceasta candidează pentru şefia Parchetului European. Toader a vorbit 
despre protocoale, subliniind că unul a fost semnat chiar de Kovesi. 
„În contextul discuţiilor privind existenţa unui conflict legal de natură constituţională între ministrul Justiţiei şi 
preşedintele României, în principal, iar în plan second, între Guvernul României şi preşedintele României, generat 
de refuzul preşedintelui României de a pune în aplicare cererea de revocare a procurorului şef al Departamentului 
Naţional Anticorupţie, vă rog să îmi permiteţi să vă prezint câteva aspect prezentate în Decizia Curţii 
Constituţionale nr. 358/30 mai 2018, publicată în Jurnalul Oficial nr. 473 din 7 iunie 2018”, a început Tudorel 
Toader scrisoarea către miniştrii de justiţie din Uniunea Europeană. 
În document, Toader a subliniat că prin Decizia nr. 358/30, Curtea Constituţională a constatat existenţa unui 
conflict de natură constituţională între ministrul Justiţiei şi preşedintele României, generat de refuzul 
preşedintelui României de a pune în aplicare cererea de revocare a procurorului-şef al DNA. 
„Ca urmare, Curtea a decis că preşedintele României trebuie să emită decretul privind revocarea procurorului şef 
al Departamentului Naţional Anticorupţie. În considerente, Curtea a recunoscut, printre alte aspecte, faptul că 
“dacă în cazul unei numiri în funcţia de conducere, ministrul Justiţiei are o marjă ,are de apreciere, în timp ce 
preşedintele are o marjă limitată, în cazul unei revocări ministrul ministrul Justiţieii are o marjă minimă de 
apreciere, din moment ce limitările impuse de lege sunt extrem de stricte şi, în sub aceste circumstanţe, 
preşedintele României se poate opune doar dreptului lui/ei de a verifica legitimitatea propunerii şi poate refuza în 
cazul în care propunerea nu este în conformitate cu legea, caz în care procedura va înceta. Desigur, niciun text 
constituţional nu se opune existenţei consultărilor între două autorităţi publice sub Articolul 1 (5) şi Artiolul 80 (2), 
al doilea paragraf al Constituţiei, dar dat fiind faptul că întreaga procedură este desfăşurată în timp ce puterea 
discreţionară / marja de apreciere – rolul pe care îl joacă ministrul este minimum, puterea discreţionară a 
preşedintelui nu poate fi recunoscută în orice fel. Aşadar, preşedintele României are o singură atribuţie privind 
această procedură, limitată la verificarea condiţiilor pentru legalitatea procedurii”, se arată în scrisoarea 
menţionată. 
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Curtea a recunoscut că “preşedintele României nu îşi poate exercitate puterea într-un sens care ar putea afecta 
Constituţia. De aceea competenţa sa este de a controla legalitatea măsurii, mai exact procedura de revocare, 
deoarece nu poate invoca aspecte privind oportunitatea propunerii sau desfăşurarea o evaluare a activităţii 
procurorului şef/general, ca în acest caz. De aceea, puterea de luare a deciziilor a preşedintelui României este 
limitată condiţiilor legalităţii propunerii de revocare”, mai spune ministrul. 
De asemenea, în scrisoare se menţionează şi subiectul protocoalelor semnate cu SRI, care a determinat o reacţie 
şi din partea lui Frans Timmermans, prim-vicepreşedintele CE. 
„În ultimele săptămâni, a existat o discuţie internaţională considerabilă despre o serie de protocoale semnate de 
Serviciul de Informaţii al României, SRI, şi o serie de instituţii din sistemul de justiţie. Publicarea unor astfel de 
protocoale anterioare secrete l-a determinat pe prim-vicepreşedintele CE, Frans Timmermans, să declare: 
«Climatul necesar pentru reformă s-a deteriorat din cauza protocoalelor secrete între procuratură şi serviciile de 
informaţii. Fac apel autorităţilor române să desfăşoare o anchetă completă şi imparţială privind această 
problemă. Românii merită o ordine de exercitare a legii cu toate autorităţile supravegheată şi independenţă 
judiciară completă»” se mai arată în document. 
În acest sens, Tudorel Toader continuă: „Protocoalele, de când au fost declarate neconstituţionale, aduc aminte 
de amestecul politicului, de Securitate şi de forţele de aplicare a legii cunoscute în ţara noastră în timpul regimului 
comunist. Printre semnatarii acestor înţelegeri secrete şi anti-democratice se numără Laura Codruţa Kövesi”. 
Laura Codruţa Kovesi, candidată la şefia Parchetului European, va fi audiată în Comisia LIBE a Parlamentului 
European la sfârşitul lunii februarie, procesul de selecţie urmând a fi finalizat până la finele lunii martie, a 
declarat, pentru MEDIAFAX eurodeputatul PNL Siegfried Mureşan. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Kovesi va fi audiata in Comisia LIBE pe 26 februarie. Noi mesaje de sustinere vin din Parlamentul European 
Dupa ce viceliderul Grupului PPE din Parlamentul European, Esteban Gonzalez Pons, a anuntat ieri sprijinul 
grupului pentru Laura Codruta Kovesi la functia de sef al Parchetului European, azi, si coordonatoarea PPE din 
Comisia pentru libertati civile a Parlamentului European si-a aratat sustinerea pentru procurorul roman. 
Astfel, Roberta Metsola, coordonatoarea Grupului PPE din Comisia LIBE - decidenta in procesul de numire a 
sefului Parchetului European - a tranmis ca o considera pe Laura-Codruta Kovesi favorita pentru aceasta pozitie 
datorita CV-ului si determinarii candidatei, se arata intr-un comunicat al europarlamentarului Siegfried Muresan, 
remis miercuri Ziare.com. 
"Grupul PPE este ferm pentru sustinerea unui procuror-sef european calificat si respectat, care va trebui sa 
conduca lupta impotriva fraudei la bugetul UE si pentru interesul financiar al Uniunii Europene, in ansamblu. 
Comisia LIBE va intervieva acum cei trei candidati listati pentru acest post in cadrul unei audieri speciale care va 
avea loc in aceasta luna. 
Intr-o nota personala, trebuie sa recunosc ca CV-ul si determinarea Laurei-Codruta Kovesi o fac favorita pentru 
acest post. 
De fapt, ea s-a plasat deja pe primul loc dupa selectia facuta de un panel special. Astept cu nerabdare sa am 
ocazia de a discuta despre acest rol cu doamna Kovesi si cu ceilalti doi candidati", a declarat Mersola. 
Laura Codruta Kovesi si ceilalti doi candidati vor fi audiati in comisia LIBE pe 26 februarie la ora 15:00 (ora 
Romaniei), transmite corespondentul Ziare.com la Strasbourg. 
Iar pe 27 februarie se va intruni COREPER, reuniunea tuturor ambasadorilor statelor UE pe langa institutiile 
europene. Ambasadorul Romaniei e Luminita Odobescu, iar aceasta va vota in functie de mandatul oferit de 
Guvern. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Secţia pentru procurori a CSM decide joi delegarea la conducerea DNA a lui Călin Nistor 
Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) decide, joi, asupra delegării în funcţia de 
procuror şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie (DNA) a lui Călin Nistor, procuror şef adjunct în cadrul Direcţiei. 
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Călin Nistor, procuror şef adjunct în cadrul Direcţiei Naţionale Anticorupţie, este cel care asigură conducerea 
interimară a DNA în condiţiile în care, după plecarea Ancăi Jurma de la şefia instituţiei, procurorul general 
Augustin Lazăr nu a mai făcut o propunere de interimar. 
La începutul anului, Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) trebuia să dezbată 
propunerea de prelungire a delegării Ancăi Jurma la conducerea Direcţiei Naţionale Anticorupţie, însă aceasta a 
anunţat, printr-o scrisoare transmisă CSM, că nu mai doreşte încă un mandat interimar la conducerea DNA. Anca 
Jurma a explicat ulterior că printre motivele care au stat la baza refuzului său de a mai conduce Direcţia Naţională 
Anticorupţie a stat şi înregistrarea convorbirii sale cu Florentina Mirică din sediul DNA. Jurma arăta atunci, prin 
intermediul unui comunicat de presă, că nu se poate solidariza cu maniera în care unii procurori au înţeles să îşi 
exprime nemulţumiri profesionale sau personale "folosind metode ascunse, nelegale şi nedeontologice, nedemne 
de un magistrat". 
Cât despre conducerea DNA, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat că a propus-o din nou pe Adina Florea 
pentru funcţia de procuror-şef, după ce preşedintele Klaus Iohannis o respinsese deja o dată. Şeful statului a 
anunţat ulterior că noua propunere se află în analiză. O decizie a Administraţiei Prezidenţiale referitor la şefia 
Direcţiei nu a fost încă luată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Rata anuală a inflaţiei a reînceput să urce în ianuarie şi a ajuns la 3,32%. Printre cele mai mari creşteri de 
preţuri s-au înregistrat la cartofi, alte legume şi la fructe 
Rata anuală a inflaţiei, care măsoară evoluţia preţurilor de consum în ultimul an, a crescut în ianuarie la 3,32%, de 
la 3,27% în decembrie, după 4 luni consecutive de scădere. Cartofii s-au scumpit cu 10,02% în ultima lună, potrivit 
datelor publicate de Institutul Naţional de Statistică și preluate de News.ro. În decembrie, cartofii erau deja mai 
scumpi cu 39,64% faţă de decembrie 2017. 
În ianuarie, faţă de aceeaşi lună a anului trecut, mărfurile alimentare s-au scumpit cu 3,77%, preţurile mărfurilor 
nealimentare au urcat cu 3,29%, iar preţurile serviciilor au crescut cu 2,71%. 
Faţă de decembrie, printre cele mai mari creşteri de preţuri s-au înregistrat, în ianuarie, la cartofi (10,02%), alte 
legume şi conserve de legume (7,88%) şi la fructe proaspete (3,91%). 
În decembrie 2018, faţă de decembrie 2017, printre cele mai mari creşteri de preţuri s-au înregistrat la cartofi 
(39,64%), alte legume şi conserve de legume (23,46%), transportul aerian (23,44%), serviciile poştale (21,54%) şi 
gaze naturale (16,61%). 
În ianuarie, preţul combustibililor, care are un impact mai larg asupra celorlalte preţuri, a crescut, faţă de 
decembrie, cu 0,64%. 
Banca Naţională a României (BNR) a crescut de la 2,9% la 3% prognoza de inflaţie pentru finalul acestui an şi a 
estimat un nivel de 3,1% pentru finalul lui 2020, în contextul în care anticipaţii inflaţioniste pot fi rapid deteriorate 
în viitor, iar OUG-ul anunţat de Guvern la finalul anului trecut pune deja presiune pe inflaţie, a anunţat luni 
guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, în cadrul unei conferinţe de presă. 
În decembrie 2018, rata anuală a inflaţiei a scăzut la 3,27%, de la 3,43% în noiembrie. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Datoria externă totală a României a crescut anul trecut cu peste 1,1 miliarde de euro 
Datoria externă totală a României a crescut anul trecut, faţă de finalul anului anterior, cu 1,115 miliarde euro, la 
98,476 miliarde euro, potrivit datelor publicate miercuri de Banca Naţională a României (BNR). 
La finalul anului 2017, datoria externă totală a României a fost de 97,361 miliarde euro, arată datele BNR. 
În 2018, din totalul datoriei externe, datoria externă pe termen lung a însumat 67,219 miliarde euro la 31 
decembrie 2018 (68,3% din totalul datoriei externe), în scădere cu 1,9% faţă de 31 decembrie 2017. 
Totodată, datoria externă pe termen scurt a înregistrat la 31 decembrie 2018 nivelul de 31 257 milioane euro 
(31,7 la sută din totalul datoriei externe), în creştere cu 8,4% faţă de 31 decembrie 2017. 
Datoria publică a crescut cu 513 milioane de euro anul trecut, până la 34,063 miliarde euro. 
Rata serviciului datoriei externe pe termen lung a fost 20,7% în perioada ianuarie - decembrie 2018, comparativ 
cu 25% în anul 2017. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.news.ro/


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Gradul de acoperire a importurilor de bunuri şi servicii la 31 decembrie 2018 a fost de 4,9 luni, în comparaţie cu 
5,4 luni la 31 decembrie 2017. 
Gradul de acoperire a datoriei externe pe termen scurt, calculată la valoarea reziduală, cu rezervele valutare la 
BNR la 31 decembrie 2018 a fost de 74,6%, comparativ cu 79% la 31 decembrie 2017. 
(Sursa: News.ro) 
 

 Gazoductul Nord Stream 2, undă verde - Statele membre UE au căzut de acord asupra unui compromis cu 
Parlamentul European şi Comisia 
Statele membre UE au căzut de acord asupra unui compromis cu Parlamentul European şi Comisia Europeană 
pentru reglementarea gazoductului Nord Stream 2, construit în prezent între Rusia şi Germania, au declarat 
miercuri pentru DPA surse din cadrul delegaţiei germane, conform agerpres.ro.  
Potrivit surselor, operatorul gazoductului se poate aştepta la reglementări suplimentare dar proiectul derulat de 
un consorţiu condus de grupul rus de stat Gazprom nu este în pericol.  
Săptămâna trecută, Rusia a atras atenţia asupra unor noi obstacole în construcţia gazoductului Nord Stream 2, 
după ce Germania şi Franţa au ajuns la un compromis cu celelalte state membre UE cu privire la revizuirea 
reglementărilor în domeniul transportului gazelor naturale, revizuire care vizează în special proiectul gazoductului 
Nord Stream 2. 
Potrivit compromisului, directiva europeană cu privire la gazele naturale va fi revizuită pentru a permite Comisiei 
Europene să exercită o supervizare mai mare asupra conductelor de gaze naturale, inclusiv asupra proiectului 
Nord Stream 2. Aceasta înseamnă că Uniunea Europeană va putea să impună regulile care guvernează piaţa sa 
internă a gazelor naturale şi conductelor care provin din ţările non-UE. De asemenea, statele membre vor fi 
obligate să ceară permisiunea UE atunci când negociază modificarea acordurilor de gaze naturale cu ţările non-
UE, în eventualitatea în care regulile UE ar fi afectate.  
Grupul rus Gazprom livrează gaze naturale Germaniei printr-o serie de conducte amplasate în Marea Baltică, 
denumite Nord Stream. În 2015, Gazprom şi un grup de companii europene, respectiv E.ON, Wintershall, Shell, 
OMV şi Engie, au semnat un acord pentru realizarea proiectului Nord Stream 2, ce presupune construcţia a încă 
două conducte pe lângă cele două deja existente.  
Cu o lungime de 1.200 de kilometri, Nord Stream 2 va permite dublarea capacităţii de transport a Nord Stream 1, 
până la 110 miliarde de metri cubi pe an, astfel că o cantitate mai mare de gaze naturale ruseşti va ajunge direct 
în Germania via Marea Baltică, fără a mai trece prin Ucraina.  
Conducta Nord Stream 2 este preconizată să devină operaţională la finele lui 2019. Costul total al proiectului este 
estimat la 9,5 miliarde euro. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Consilierul Mihalache al premierului Dăncilă, numit semi-legal șef al CFR SA. E și sef la Compania de Autostrăzi 
Un Consiliul de Administrație al CFR, în care au fost prezenți doar trei membri din șapte, l-au numit miercuri la 
șefia companiei de căi ferate CFR SA pe Costin Mihalache, consilier de stat al premierului Viorica Dăncilă. 
Mandatele celor trei expiră în câteva zile, iar restul de patru membri și-au depus în urmă cu ceva timp demisiile. 
Mihalache, absolvent al Academiei de Poliție,  deține și funcția de șef al Consiliului de Administrație al Companiei 
de Drumuri și Autostrăzi și, de-a lungul anilor, s-a specializat în funcții bănoase la stat. 
Consiliul de Administrație ar fi fost convocat mai demult și nu a întrunit numărul minim de membri necesar 
pentru ca votul să fie valid, respectiv patru membri (peste jumătate din numărul de șapte membri ai CA CFR), 
potrivit surselor Digi24.ro.  
Cei trei membri prezenți la ședința CA au votat numirea lui Costin Mihalache în funcția de director general CFR. Ei 
au fost numiți în 16 februarie 2015 cu mandate de patru ani deci care expiră vineri. 
Numirea lui Mihalache vine după ce zilele trecute a expirat mandatul lui Ion Gavrilă, un inginer cu vechime în 
sistemul feroviar. 
Potrivit clubferoviar.ro, în perioada februarie 2014-decembrie 2014 a fost secretar de stat Coordonator 
împuternicit pentru SC Transelectrica SA și SC Transgaz SA. 
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Costin Mihalache a fost și în perioada ianuarie 2013 – februarie 2014 consilier de stat însărcinat cu dezvoltarea 
relațiilor politico-economice cu statele regiunii Asia Pacific si Orientul Mijlociu, cu accent pe China, Japonia, 
Coreea de Sud, India, Iran si Irak. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Matteo Salvini speră că Uniunea Europeană îşi va regăsi "sensul şi valorile" în mandatul Preşedinţiei României 
la Consiliul UE: Le mulţumesc cetăţenilor români  
Vicepremierul italian Matteo Salvini a exprimat speranţa, miercuri seară, că Uniunea Europeană "îşi va regăsi 
sensul şi valorile" în mandatul Preşedinţiei române a Consiliului UE, subliniind că, dincolo de performanţele 
economice, Europa este un spaţiu al civilizaţiei iudeo-creştine. 
"Dincolo de datele economice, comerciale şi industriale, sunt importante valorile (...), iar aceasta a fost principala 
carenţă a Uniunii Europene, a instituţiilor europene" în ultimii ani. "Cineva a uitat, intenţionat sau nu, că facem 
parte dintr-o civilizaţie, care nu este nici mai bună, nici mai rea decât altele, dar este. Iar relaţiile şi interacţiunile 
sunt importante doar dacă, şi acest lucru l-a spus şi Papa Benedict, suntem conştienţi şi mândri de ceea ce 
suntem", a afirmat Salvini, subliniind că "din rădăcinile iudeo-creştine se naşte cultura europeană". 
Una dintre problemele Uniunii Europene este că "şi-a negat rădăcinile", a continuat Matteo Salvini, vicepremier al 
Italiei, ministru de Interne şi lider al formaţiunii Liga Nordului, cu ocazia unui eveniment desfăşurat miercuri seară 
la Ambasada României din Roma în contextul Preşedinţiei semestriale române a Consiliului UE. 
"Îmi doresc ca în următoarele luni, dincolo de succesele în domeniul economic, România - o ţară şi un popor cu o 
cultură apropiată de a noastră, care a suferit o dictatură, din fericire acum de domeniul istoriei - îmi doresc ca în 
timpul Preşedinţiei române (a Consiliului UE - n.red.) Europa să meargă înainte, să îşi regăsească sensul, valorile, 
modul de a fi, pentru a-l putea propune altora. Dacă ne amăgim că UE este doar o piaţă, o bancă, fără rădăcini, 
oameni, fără copii, avem de pierdut. Noi încercăm să readucem sângele necesar în această Europă, pentru a 
merge înainte. Mulţumesc României şi cetăţenilor români, atât celor din România, cât şi celor din Italia, pentru 
contribuţiile lor", a subliniat Salvini, notând că românii din Italia sunt "comunitatea cea mai mare şi cea mai bine 
integrată". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Miniștrii Apărării din NATO discută despre tensiunile cu Rusia 
Țările NATO consideră că sistemul de rachete dezvoltat de Federația Rusă reprezintă un risc de securitate. Reuniți 
la Bruxelles, miniștrii Apărării din Alianța Nord Atlantică au misiunea de a găsi soluții pentru a proteja Europa în 
cazul în care tratatul dintre Statele Unite și Rusia privind dezarmarea se va prăbuși definitiv. 
Tratatul privind forțele nucelare intermediare, semnat în plin război rece, în 1987, a fost până acum baza 
arhitecturii de securitate în Europa, întrucât interzice amplasarea sau testarea de rachete cu o rază de acțiune 
între 500 și 5500 de kilometri. 
Dezvoltarea de către Rusia a sistemului de rachete de croaziera SSC-8 este considerată de către NATO un risc de 
seriozitate, întrucât acest tip de racheta este mobil, greu de detectat și poate atinge ținte europene. 
Într-un moment extrem de tensionat, care poate duce la prăbușirea trataului, Alianța Nord Atlantică face apel la 
calmarea spiritelor. 
Nu sunt așteptate rezultate concrete de la întâlnirea ministerială de la Bruxelles. Speranțele se îndreaptă către 
conferința de securitate de la Munchen, de la sfârșitul acestei săptămâni, când secretarul general al NATO, Jens 
Stoltenberg se va întâlni cu ministrul rus de Externe, Serghei Lavrov. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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